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Tradiční setkání při příležitosti výročí 
osvobození naší republiky a  uctění pa-
mátky padlých ve II. světové válce se 
uskutečnilo ve středu 8. května. 

Slavnostnímu aktu uctění památky 
padlých na Centrálním hřbitově v Poličce 
předcházelo položení květin na místech 
připomínajících válečné události a oběti 
– u Památníku obětem války ve Stříteži 
a Lezníku, u sochy Vdovy v parku a u so-
chy partyzána u budovy státní policie. 

Setkání na Centrálním hřbitově se le-
tos zúčastnilo přes 50 lidí a přibylo i zá-
stupců mladé generace. Za město přišel 
věnec položit starosta Jaroslav Martinů 
a místostarosta Pavel Štefka. 

Uctění památky padlých
„Doba je napjatá, musíme doufat, že 

se nic nestane. Velmi těžce nesu, že 
zde jsou trvalé pokusy, abychom pravdu 
ohnuli a je škoda, že v naší době musíme 
pravdu zamlžovat,” řekl starosta Marti-
nů. 

Poté se všichni přesunuli k  hrobu ne-
známého sovětského vojína a  nakonec 
položili květiny u památníků poličských 
Židů, kteří byli zavraždění v koncentrač-
ních táborech nacistů. Tento moment 
velmi narušoval pohled na jeden z  ži-
dovských hrobů, který byl před dvěma 
měsíci zdemolován. Věc je nyní v šetření 
policie. 

Markéta Kutilová

10. května mezi 22:20 a 23:00 hodin, ná-
sledně 11. května mezi 00:15 až 3:00 hodin 
bylo možné nad Poličkou pozorovat polární 
záři Aurora. Ta vzniká v pásmu okolo sever-
ního pólu a odborně se nazývá Aurora Bo-
realis.

Auroru nad Poličkou jsme mohli pozoro-
vat díky dlouhotrvající, nepřerušované sérii 
slunečních bouří z  předchozích dnů, které 
se následně vzájemně smíchaly a  vytvořily 
„superbouři”, nejsilnější od roku 2003. Díky 
tomu byla záře viditelná i v oblastech, které 
jsou od pólů velmi vzdálené. 

Polární záře vzniká díky nerovnoměrnosti 
v  magnetickém poli Slunce. To má za ná-
sledek vznik slunečních skvrn, kde dochází 
k  erupcím částic elektronů a  protonů do 
vesmíru (sluneční bouře). Zelené tóny (ex-
citace atomů kyslíku) vznikají ve výškách 
100 až 180 km, červené (excitace atomů 
dusíku) pak výše než 200 km nad povrchem 
Země. Polární záře vznikající v pásmu okolo 
severního pólu se odborně nazývá Aurora 
Borealis, ta v okolí pólu jižního pak Aurora 
Australis.

Ondřej Král

Polární záře
nad Poličkou
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přijatá na 10. schůzi 
Rady města 6. května

RM schvaluje pořízení wifi řešení úřadu od 
firmy MAJT, s.r.o., se sídlem Polička. 

RM schvaluje dodavatele akce „Stavba 
chodníku podél silnice III/3621 v  Modřeci, 
Polička“, společnost JV Logistika, s.r.o., se síd-
lem Litomyšl. 

RM schvaluje dodavatele akce „Úpravy čás-
ti prostranství před vlakovým nádražím na 
ul. Smetanova v Poličce“, společnost ROCKY 
STAVBY COMPANY CZ, s.r.o., se sídlem Praha. 

RM schvaluje dodavatele akce „Malá scéna 
v parku v Poličce“ pana Martina Pachovského, 
se sídlem Polička. 

RM schvaluje uzavření dodatku č. 1 ke 
smlouvě o dílo na realizaci akce „II. etapa PD 
fotovoltaických elektráren na vybraných ob-
jektech v majetku města Poličky“ se společ-
ností etagere sansfil, s.r.o., se sídlem Polička. 

RM schvaluje dodavatele zakázky „Zajištění 
výběru provozovatele kanalizace ve vlastnictví 
města Polička“ společnost Vodohospodářský 
rozvoj a výstavba, a.s., se sídlem Praha. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o  poskyt-
nutí dotace č. OKSCR/24/22102 z Programu 
C2: „Podpora energetických úspor sportovních 
zařízení v majetku obcí“ na akci „Modernizace 
tělocvičny ZŠ Na Lukách Polička“ s Pardubic-
kým krajem. 

RM rozhoduje o výběru dodavatele výběro-
vého řízení k veřejné zakázce „Vestavba 3 bytů 
do podkroví, Smetanova 309, Polička“ takto: 
vybraným dodavatelem je společnost TSM 
Design, s.r.o., se sídlem Hlinsko. 

RM rozhoduje o výběru dodavatele výběro-
vého řízení k veřejné zakázce „Výměna kana-
lizace ul. Družstevní, Polička – rekonstrukce“ 
takto: vybraným dodavatelem je společnost  
APOLO CZ, s.r.o., se sídlem Polička. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o  poskyt-
nutí dotace na „Digitalizaci rukopisů ze sbírek 
Městského muzea a galerie Polička“ s Pardu-
bickým krajem. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o poskytnu-
tí dotace na „Zatemňovací systém a výstavní 
systém pro galerijní expozici“ s Pardubickým 
krajem, dle důvodové zprávy. 

RM schvaluje jako zhotovitele zakázky „Re-
staurování pomníku Svatopluka Čecha“ BcA. 
Daniela Bartoše, se sídlem Svitavy. 

RM schvaluje změnu platového výměru Mgr. 
Davida Šafáře, ředitele Základní školy Na Lu-
kách Polička, se sídlem Polička, od 1. 6. 

RM schvaluje jako dodavatele akce „Rekon-
strukce zdravotně technické instalace 1. a 2. 
NP – Mateřská škola Polička, Palackého nám. 
181, Polička“ společnost STAVOTREND Poříčí, 
s.r.o., se sídlem Poříčí – Litomyšl.

RM bere na vědomí výsledek šetření České 
školní inspekce a vyjádření Mgr. Lenky Novot-
né, ředitelky Masarykovy ZŠ a považuje přijatá 
opatření za dostatečná. 

Usnesení
ze 3. zasedání  
Zastupitelstva města  
25. dubna 2024

ZM schvaluje poskytnutí dotací a  uza-
vření veřejnoprávních smluv o  poskytnutí 
dotací dle vzorové smlouvy schválené ZM 
dne 7. 12. 2023 usnesením č. 19 a), a to pro: 

- Filip Čihák, se sídlem Hlinsko, ve výši 
24.000 Kč na historický večer v Poličce 

- Markéta Kutilová, bytem Polička, ve 
výši 25.000 Kč na Cestovatelský festival 
a 20.000 Kč na uspořádání přednášek / de-
bat na téma „Co se děje ve světě“ 

- Spolek Planeta Chaos, z.s., se sídlem 
Střítež – Polička, ve výši 44.000 Kč na vý-
stavní činnost, výtvarné setkání s  dopro-
vodným programem, uspořádání hudebního 
festivalu Minifest Střítež 

- FBC Polička, z.s., se sídlem Polička, ve 
výši 97.500 Kč na činnost florbalového klu-
bu dětí a mládeže 

- ATLETIKA Polička, spolek, se sídlem 
Polička, ve výši 60.000 Kč na sportovní čin-
nost mládeže 

- HC Spartak Polička, z.s., se sídlem Polič-
ka, ve výši 175.000 Kč na sportovní činnost 
mládeže hokejového klubu a 36.000 Kč na 
předsezonní soustředění mládeže 

- Petra Oblouková, bytem Polička, ve výši 
21.000 Kč na účast tří hráčů (ročník 2011) 
oddílu ledního hokeje HC Spartak Polička 
na turnaji v Kanadě 

- SK Kometa Polička, z.s., se sídlem Polič-
ka, ve výši 135.000 Kč na činnost sportov-
ního klubu mládeže v hokejbalu 

- SK8 Slalom Polička, z.s., se sídlem Polič-
ka, ve výši 157.500 Kč na podporu sportov-
ní činnosti žákovských družstev a  juniorů 
a zajištění jejich účasti v Českém a Světo-
vém poháru v  roce 2024 a  36.000 Kč na 
tréninkový kemp žákovských družstev a ju-
niorů 

- Mgr. Stanislav Nožka, bytem Polička, ve 
výši 45.000 Kč na pořádání soutěží v lezení 
a na nářadí kroužku sportovního lezení 

- Sportovní kluby Polička, z.s. (odd. kopa-
né), se sídlem Polička, ve výši 175.000 Kč 
na sportovní činnost mládeže oddílu kopa-
né 

- Sportovní kluby Polička, z.s. (odd. háze-
né), se sídlem Polička, ve výši 108.000 Kč 
na činnost dětí oddílu házené 

- TJ Spartak Polička, z.s. 189.500 Kč na 
sportovní aktivity mládežnických družstev 
oddílu odbíjené, 59.000 Kč na volejbalová 
soustředění pro mládežnické oddíly, 39.000 
Kč na činnost mládeže oddílu stolního teni-
su, 120.000 Kč na sportovní činnost mlá-
deže tenisového oddílu, 17.400 Kč na uspo-
řádání tenisového kempu pro děti a mládež 

- Tělovýchovná jednota Štefanydes Polič-
ka, z.s., se sídlem Polička, ve výši 120.000 Kč 

na činnost mládeže, 9.000 Kč na tréninkové 
soustředění mládeže spojené s turnajem 

- Bonanza Vendolí, z.ú., se sídlem Vendolí, 
ve výši 24.000 Kč na osobní a materiálové 
náklady vzniklé s  poskytováním sociálně 
aktivizačních služeb pro rodiny s dětmi 

- Květná Zahrada, z.ú., se sídlem Květná, 
ve výši 50.000 Kč na spolufinancování pro-
vozu Domu na půl cesty v Květné 

- MaTami, centrum pro rodinu, z.s., se síd-
lem Polička, ve výši 83.400 Kč na dofinan-
cování projektu „Čas pro rodinu“ 

- Oblastní charita Polička, se sídlem 
Polička, ve výši 54.000 Kč na dvě elektrické 
polohovací postele se zvedákem a dvě an-
tidekubitní matrace 

- IHC Rebels Polička, z.s., se sídlem Polič-
ka, ve výši 20.000 Kč na činnost družstva 
v ledním hokeji a in-line hokeji v roce 2024 

- Jiří Hasil, se sídlem Polička, ve výši 2.000 
Kč na činnost fitcentra Masarykova 193 – 
údržbu zařízení, nákup vybavení, úhradu 
energií a provozních nákladů 

- Jiří Hasil, se sídlem Polička, ve výši 3.000 
Kč na činnost veřejného sportovního centra 
Masarykova 10 – propagaci, výplaty trené-
rů, energii, pronájem prostor 

ZM schvaluje použití státní finanční pod-
pory z  Programu regenerace MPR a  MPZ 
pro rok 2024 na akci „Obnova obvodového 
pláště budovy radnice č.p. 2 na Palackého 
náměstí v Poličce – etapa roku 2024“ dle 
zpracované a  schválené projektové doku-
mentace a přiznává povinný finanční podíl 
města na obnově kulturní památky. 

ZM schvaluje podání žádosti o dotaci do 
výzvy 06/2024 Regiony 2024 – investi-
ce nad 10 mil. Kč – technické zhodnocení 
z  programu č. 162 52 Národní sportovní 
agentury a  zajištění vlastního podílu na 
financování akce „Rekonstrukce technolo-
gie strojovny chlazení na zimním stadionu 
v Poličce“. 

ZM schvaluje podání žádosti o dotaci do 
výzvy 06/2024 Regiony 2024 – investi-
ce nad 10 mil. Kč – technické zhodnocení 
z  programu č. 162 52 Národní sportovní 
agentury a zajištění vlastního podílu na fi-
nancování akce „Rekonstrukce krytého pla-
veckého bazénu v Poličce – 6. etapa včetně 
přístavby bazénu“. 

ZM schvaluje záměr financování stavby 
„Parčík Švermova Polička“ z rozpočtu měs-
ta Poličky na roky 2024 až 2026.
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 Známe vítěze 2. ročníku participativního 
rozpočtu. Projekty Dřevěné molo u  Syn-
ského rybníka a Hřiště jako zrcadlo získaly 
s náskokem nejvíce hlasů od poličských ob-
čanů. Gratulujeme autorům! Vítězné návrhy 
budou předloženy radě města ke schválení. 
Pokud se neobjeví překážky pro jejich rea-
lizaci, může být zahájena příprava projektů. 

A jak se hýbou loňské projekty? Pro malou 
scénu v parku je vybrán dodavatel a v květ-
nu bylo předáno staveniště. Pro zastínění 
dětského hřiště v parku Zahrádky byli oslo-
veni dodavatelé a  věříme, že během čer-
vence budou stínící plachty instalovány. Na 
prázdniny už můžete plánovat pingpongový 
turnaj na novém stole na hřišti v lokalitě Má-
nesova, podklad je hotový, stůl je objednán. 

Na discgolfové hřiště musíme ještě chvíli 
počkat. Jeho vybudování a  další plánované 
úpravy v  Liboháji jsou podmíněny změnou 
kategorie lesa na les zvláštního určení. Po-
kud krajský úřad povolí posílit rekreační 
funkci v Liboháji, bude realizace zahájena. 

Umění ve veřejném prostoru budeme 
moct živě sledovat v  druhé polovině čer-
vence, kdy se v Poličce uskuteční umělecké 
symposium – akce se právě připravuje. Ně-
kolik umělců představí svou tvorbu a vyte-
sají v parku u hradeb objekty ze dřeva či ka-
mene, které oživí poličská prostranství. 

Vaše nápady se realizují a vy, občané Polič-
ky, můžete být také u toho! Už nyní můžete 
připravovat nové projekty. Příjem návrhů do 
3. ročníku bude zahájen opět v lednu.
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PARTICIPATIVNÍ ROZPOČET

Společně

hlasování se zúčastnilo 310 respondentů, 307 splnilo podmínky 
přiděleno bylo 921 platných hlasů
o realizaci projektů rozhodne Rada města Poličky
pro 2. ročník je vyčleněno 500 tisíc korun
děkujeme všem účastníkům ankety a navrhovatelům projektů
vaše náměty a postřehy k vylepšení veřejného života v Poličce
jsou pro vedení města velice důležité
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Krmítka pro vodní ptactvo

Poseďme si mezi květy
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Dřevěné molo na Synském rybníku
u kamenného schodiště naproti Hradební ulici, molo k
odpočinku u vody, osvěžení nohou v parném létě 
nebo jako zázemí pro bruslaře

Hřiště jako zrcadlo
úprava prostoru, doplnění zeleně a obnovení
oblíbeného dětského hřiště na nároží ulic E. Beranové
a Eiseltovy

v okolí Synského
rybníka, krmivo 
pro vodní ptactvo 

jednotná květinová
výzdoba mezi letními
zahrádkami na náměstí

Přístřešek v lese Šachové stolky Pítko v parku

2024

dřevěná útulna 
k odpočinku nebo
úkrytu v  lese města

drobný mobiliář 
pro královskou hru 
v královském městě

prvek k osvěžení,
napojení či opláchnutí
v městském parku

1. května 2024, symbolicky v  den 20. výročí 
podpisu smlouvy o spolupráci mezi městy Polička 
a  Ebes, přijela poličská delegace do maďarského 
partnerského města.  Návštěva se konala na zá-
kladě pozvání zástupců Ebese, těsně před koná-
ním komunálních voleb, kde svůj starostenský post 
bude obhajovat současná starostka Mária Szaboné 
Karsai. Paní starostce přejeme úspěšné zvolení, 
protože je pro naše město zárukou velkého zájmu 
a podpory pokračování naší vzájemné spolupráce. 

V Ebesi žije cca 4 600 obyvatel a z vesnice, kte-
rá tu byla založena teprve v 50. letech 20. století 
se změnila v krásné zelené městečko s upravenými 
domky a  rozrůstající se infrastrukturou. Delegace 
města měla možnost vidět nové stavby a také další 
plány rozvoje.  K programu patřila návštěva mateř-
ské školy, nyní rozšířena o další oddělení, návštěva 
velmi pěkného domova pro seniory, který je přímo 
v centru obce. Nově zde město postavilo nákupní 
centrum, kde pronajímá malé obchody (otevřena tu 
bude např. drogerie, potraviny, cukrárna…), rozvíjí 
se i průmyslová zóna. Obec má tedy velký potenciál 
k dalšímu rozvoji, každoročně se sem přistěhuje 40-
50 nových obyvatel, zejména mladých rodin. Staví 
se nové rodinné domky. Ebes má velmi strategic-
kou polohu, 20 km odtud je velké město Debrecen, 
které nabízí pracovní příležitosti a 11 km leží jedny 
z největších lázní v Evropě – Hajdúszoboszló, hned 
u vjezdu do obce je také napojení na dálnici, 2 hodi-
ny trvá cesta do hlavního města.  

Návštěva této obce je vždy velkou inspirací. 
Vzájemná výměna informací probíhala nejen při 
prohlídce města, ale i  při oficiálních setkáních se 
zastupiteli obce, které z většinové části tvoří ženy. 

Jaké jsou další plány spolupráce? Již začátkem 
června přijedou děti z Ebese do Poličky.  Zde vý-
borně funguje spolupráce se ZŠ Na Lukách. Pro-
gram žáků v Poličce zahrnuje kromě našeho města 
(památky, dny ve škole s  místními žáky, tradiční 
opékání buřtů na přehradě…) také výlety do oko-
lí i  do našeho hlavního města a  tradiční přivítání 
dětí a  učitelů starostou a  místostarostou města.  
Místostarosta Pavel Štefka s místostarostou László 
János Mezei také diskutovali možnost fotbalového 
turnaje, který by v Poličce mohl proběhnout a mož-
nou spolupráci sportovních klubů. Příští rok přijede 
delegace z Ebese na návštěvu do Poličky. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

Maďarské
ohlédnutí
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Bezpečnějšího povrchu se dočkají řidiči na 
vytíženém úseku silnice I/34 Polička – Široký 
Důl na Svitavsku, kde se kompletně vymění 
asfaltový kryt vozovky i její odvodnění. Opra-
vu za 51 mil. Kč provedou specialisté Skanska 
do konce srpna, provoz bude omezován na 
několik etap. 

Investorem akce je Ředitelství silnic a dálnic, 
práce proběhnou od 2. května do 29. srpna. 
Kromě samotné opravy vozovky formou obno-
vy asfaltového krytu se budou vyměňovat de-
gradované obrubníky a obnoví se odvodnění 
celého úseku. 

„Předem děkujeme za shovívavost v  rámci 
dopravního omezení. Uděláme maximum pro 
to, abychom celou stavbu provedli dle poža-
davků investora bezpečně a  co nejrychleji,“ 
říká stavbyvedoucí Skanska Luboš Jiskra. 

Dopravní omezení a etapy stavby: 
Rekonstrukce byla zahájena 2. 5. 2024 na 

60 dní v  úseku od křižovatky na Jimramov 
až po křižovatku Tylův dům (IV. etapa, kde je 
doprava řízena semafory) a od křižovatky na 
Střítež po konec intravilánu města Polička (II. 
etapa, provoz jednosměrný od Hlinska smě-
rem do centra města). Objízdná trasa povede 
z Poličky přes Střítež na Široký Důl a zpět na-
pojení na křižovatku u masokombinátu. Vždy 
bude realizována polovina komunikace. 

Začala oprava
silnice I/34

Sportovní komise ve spolupráci s  městskou 
knihovnou připravuje výstavu prezentací jednot-
livých poličských sportovních organizací v pro-
storách městské knihovny. Většina těchto orga-
nizací již byla oslovena a přislíbila svoji účast na 
této akci. Pokud by ještě měly i některé sportov-

Z činnosti sportovní komise
ní skupiny či jiná uskupení se sportovním zamě-
řením zájem o svoji prezentaci na dané výstavě, 
mohou využít kontakt na pana Jiřího Trávníčka 
– email: jiri.travnicek@enterpolicka.cz, telefon: 
608 811 854, nejpozději do 7. 6. 2024. 

Milan Matouš, předseda komise 

Vážení pacienti, prosíme, abyste se zastu-
pujícími lékaři řešili pouze věci akutní. Před-
pis léků, prohlídky do zaměstnání, pro držení 

Dovolené praktických lékařů
ŘP, potvrzení na tábor apod. si prosím zajis-
těte s předstihem u svých lékařů. 

Děkujeme za pochopení. 

Dovolená MUDr. Dvořáková
1. 7.–5. 7. zastupuje MUDr. Haman
29. 7.–2. 8. zastupuje MUDr. Stodolová
12. 8.–16. 8. zastupuje MUDr. Haman
19. 8.–23. 8. zastupuje MUDr. Stodolová 
Dovolená MUDr. Haman
29. 7.–2. 8. zastupuje MUDr. Stodolová
5. 8.–9. 8. zastupuje MUDr. Dvořáková
19. 8.–23. 8. zastupuje MUDr. Stodolová
26. 8.–30. 8. zastupuje MUDr. Dvořáková 
Dovolená MUDr. Jílek & MUDr. Jílková
24. 6.–28. 6. zastupuje MUDr. Pávková

8. 7.–19. 7. zastupuje MUDr. Pávková
2. 8.–23. 8. zastupuje MUDr. Pávková
Dovolená MUDr. Pávková
17. 6.–24. 6. zastupuje MUDr. Jílek
22. 7.–2. 8. zastupuje MUDr. Jílek
26. 8.–30. 8. zastupuje MUDr. Jílek
Dovolená MUDr. Magda Stodolová:
1. 7.–5. 7. zastupuje MUDr. Haman
8 7.–12. 7. zastupuje MUDr. Dvořáková
5. 8.–9. 8. zastupuje MUDr. Dvořáková
12. 8.–16. 8. zastupuje MUDr. Haman
23. 9.–27. 9. zastupuje MUDr. Haman

Moc děkuji Spolku Štístko z Lezníku, paní Zapletalo-
vé a panu Zapletalovi za pochytání toulavých kočiček.

Vloni se na zahradě začala objevovat toulavá koťát-
ka. Mám několik toulavých koček a o další bych se ne-
mohla postarat. Přijeli, dovezli sklopné klece a pochytali 
všechny. I ty, které se objevily letos. Některým již našli 
nové majitele.

Moc jim děkuji za jejich laskavost, lásku k němým tvá-
řím a pomoc. Velice si jich vážím. Takových lidí jako jsou 
oni, je jako šafránu.                   Rounová

Poděkování

Prodej a samosběr
jahod v Pomezí

bude zahájen 15.–20. června. 

Nutno předem zavolat 
na 606 788 525.

Cena dle aktuální nabídky.

Úsek I.: 1. 7.– 29. 8. 2024 
– pravá polovina vozovky – 1.–30. 7. 2024 
– levá polovina vozovky – 31. 7.–29. 8. 2024 
Úsek III.: 1. 7.– 18. 8. 2024 
– levá polovina vozovky – 1.–28. 7. 2024 
– pravá polovina vozovky – 29. 7.–18. 8. 

2024 
Ondřej Šuch, vedoucí externí komunikace 

Skanska, a.s. 

Od 1. 7. 2024 opět na 60 dní bude rekon-
struován úsek od Tylova domu po křižovatku 
na Střítež (III. etapa) po polovinách komunika-
ce. Provoz bude řízen semafory a úsek od kři-
žovatky na Široký Důl směr Polička (I. etapa) 
po polovinách komunikace za částečné uzavír-
ky, kdy objízdná trasa směru od Hlinska pove-
de z Borové přes Telecí a Kamenec do Poličky. 

Všechny etapy stavby budou na sebe časově 
navazovat. Případné změny termínu jednotlivých 
úseků se mohou lišit v návaznosti na postup prací. 

V rámci etap bude omezen příjezd i přístup 
k jednotlivým objektům, se kterými byla nebo 
bude projednána daná etapa. Po dohodě s ve-
dením města  bude vždy umožněn alespoň 
jeden vstup do areálu hřbitova. 

Úsek II.: 2. 5.– 30. 6. 2024 
– levá polovina vozovky – 2.–31. 5.2024 
– pravá polovina vozovky – 1.–30. 6. 2024 
Úsek IV.: 2. 5.– 26. 6. 2024 
– levá polovina vozovky – 2.–29. 5. 2024 
– pravá polovina vozovky – 30. 5.–26. 6. 

2024 
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„Milí a udatní hokejoví hoši a děvčata,“ tak 
uvítal naše úspěšné hokejové žáky HC Spar-
taku Polička starosta města Jaroslav Martinů 
při slavnostním setkání. Poličští mladší žáci 
se stali přeborníky Pardubického kraje, stej-
ně tak i  starší žáci, kteří navíc postoupili do 
nadstavby Královéhradeckého, Libereckého 

Blahopřání hokejistům
a Pardubického kraje a zde se stali vítězi celé 
nadstavby! Všem hráčům, jejich trenérům, ale 
i rodičům patří velké blahopřání a poděkování. 
„Poctivý trénink a píle,“ to stojí podle předsedy 
klubu HC Spartak Polička Miloše Grubhoffera 
za úspěchem poličských žáků. Blahopřejeme! 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města 

Za dlouholeté a  záslužné působení ve 
funkci kastelána hradu Svojanov bylo panu 
Miloši Dempírovi uděleno ocenění za záslu-
hy o Pardubický kraj. Slavnostní ceremoniál 
proběhl v Domě hudby v Pardubicích. Pardu-
bický kraj uděluje ocenění již od roku 2014. 

„Pan Miloš Dempír dobrovolně po 17 letech 
končí v pozici kastelána hradu Svojanov. Bě-
hem jeho působení se podařilo tuto cennou 
památku ve vlastnictví města Poličky s  re-
spektem k maximálnímu zachování historic-
kých stavebních prvků šetrně zrekonstruovat, 
oživit a doplnit o celou řadu dobových expo-
zic. Během let vybudoval pan Dempír pevný 
pracovní kolektiv a zanechal tak na hradu be-
zesporu nesmazatelnou stopu. Hrad Svojanov 
se během posledních let stal nejnavštěvova-
nější kulturní památkou v Pardubickém kraji,“ 
uvádí zdroj Pardubického kraje. 

„V závěru loňského roku se nám sešlo oprav-
du hodně nominací, které občané poslední dva 
roky podávají online. Kvantita však rozhodně 
není na úkor kvality. Z těchto návrhů porota 
složená ze zástupců všech stran v  Zastupi-
telstvu Pardubického kraje vybrala laureáty, 
o  kterých ještě hlasovalo celé zastupitelstvo 
a to jednohlasně. Jsem hrdý na to, že v našem 
kraji žije celá řada osobností, které mohou ne-
jen mladé generaci sloužit jako vzory, po kte-
rých naše společnost tolik volá,“ uvedl hejtman 
Pardubického kraje Martin Netolický. 

Kastelán Miloš Dempír
získal Ocenění Pardubického kraje 

Mezi další oceněné patří i dlouholetí orga-
nizátoři festivalu Smetanova Litomyšl man-
želé Piknovi spolu s Vojtěchem Stříteským, 
hudebnice a  pedagožka Ida Kelarová, dále 
Hana Maturová za práci pro hendikepované 
a emeritní ředitel Krajského úřadu Pardubic-
kého kraje Jaroslav Folprecht. Cenou Michala 
Rabase za záchranu poděkovali představite-
lé kraje Pavlu Borkovi a Vladimíru Faltusovi. 
In memoriam ocenili i lékaře Jaroslava Kučír-

Tradičním uctěním památky slavného 
poličského rodáka Bohuslava Martinů u jeho 
hrobu na hřbitově sv. Michaela byl v pátek 
10. května zahájen 27. ročník hudebního 
festivalu Martinů fest.  Na počest Bohuslava 
Martinů tradičně zazpíval i  mužský pěvecký 
sbor Bohuslava Martinů města Poličky. Podle 
jeho zakladatele  Oldřicha Růžičky slaví sbor 
velké úspěchy. „Čistě mužských sborů je 
v Česku jen pět a je o nás velký zájem. Právě 
jsme se vrátili z Prahy. K tomu má ale každý 
z nás svoje zaměstnání, takže bez podpory 
rodin a města bychom zpívat nemohli,” řekl 
sbormistr Růžička. Starosta sboru poděko-
val za skvělé reprezentování města. 

Zahajovací koncert Martinů festu hostil 
jako každý rok velký sál Tylova domu a ná-
vštěvníky tentokrát čekal velký zážitek - 
skladby B. Martinů, B. Smetany a L. Janáčka 
v podání Pražského komorního baletu a cho-
reografiích Petra Zusky a  Pavla Šmoka za 
doprovodu Zemlinského kvarteta. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

Martinů fest
slavnostně zahájen

ka, jehož život a práce jsou spojeny přede-
vším s Orlickoústeckou nemocnicí a odděle-
ním akutní medicíny. 

Panu kastelánovi patří velká gratulace 
a poděkování! 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města
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Nikdy jsem si nemyslela, že bych někdy 
psala článek do Jitřenky. Poslední čísla (břez-
nové a dubnové) mě k tomu ale vyprovoko-
vala. Konkrétně mám na mysli odpověď pana 
starosty na články paní Fuksové a Staňkové. 

Kdokoli si totiž „dovolí“ projevit jakoukoli 
nevoli s tím, co se děje ve městě, či snad po-
ložit dotaz, je obviněn z šíření lží a polopravd 
nebo je jeho dotaz brán jako útok. Pokud 
vím, je právem a povinností každého občana 
v demokratické společnosti se zajímat o věci 
kolem nás, usilovat o jejich zlepšení a na do-
taz dostat slušnou odpověď. Odpovědi pana 
starosty jsou však často dotčené a  aro-
gantní. Je víc než jasné, že se nejde zavděčit 
všem. Některé pasáže v odpovědích však lze 
formulovat slušněji nebo je vynechat, a tak 
se vyhnout tomu, že se autora článku odpo-
věď dotkne, či jej přímo urazí. 

Na závěr bych chtěla dodat, že mě také 
velmi mrzí povýšenost městu vládnoucích 
stran, neochota připustit chybu a  hledat 
nejlepší možné řešení. Přezíravost a popud-
livost v politice, byť obecní, by neměla mít 
své místo. 

Mgr. Vladimíra Matoušová

Vítejte ve
starých časech

Milujeme naše město a  usilujeme o  jeho 
dobrou budoucnost. Proto vynášíme na svět-
lo nápady a projekty, které Poličku posunou 
mezi moderní města 3. tisíciletí. K tomu pa-
tří opravdové spojení a kontakt s lidmi. Nyní 
město vlastní a  využívá nové zařízení pro 
audiovizuální přenosy jednání zastupitelstva. 
Děkujeme kolegům v zastupitelstvu za pod-
poru při schvalování jeho koupě. Chceme jít 
ale dál a tak nyní pracujeme na zpřístupnění 
videozáznamů pro jejich pozdější zhlédnutí. 

„Poličský nápadník” je naše pracovní 
označení pro participativní rozpočet. Sami 
občané navrhují a  hlasují, co by ve městě 
rádi realizovali. Druhý ročník poličského par-
ticipativního rozpočtu již zná své dva vítě-
ze. Na úplně prvním místě je opět projekt 
v městském parku. 

Občané mají park opravdu rádi a  citlivě 
vnímají význam jeho dalšího zvelebová-
ní. Bohužel se značná část obyvatel necítí 
v  parku bezpečně. Proto neúnavně usiluje-
me o rozšíření provozní doby městské poli-
cie do večerních hodin tak, aby měl kdo na 
bezpečnost v parku dohlížet. Na únorovém 
zastupitelstvu jsme navrhovali zřízení pozice 
takzvaného preventisty, na jehož financová-
ní je možné získat dotace. Moc rádi jsme se 
v  minulém čísle Jitřenky dočetli, že vedení 
města začíná o  tomto našem návrhu uva-
žovat. Cílem práce preventisty neboli terén-
ního pracovníka je prevence patologických 
jevů a tím také zvýšení bezpečnosti. 

Na začátku května se rozběhla rekon-
strukce silnice I/34. Potrvá čtyři měsíce. Do 

Otvíráme Poličku novým nápadům
konce června se budou opravovat úseky od 
nábřeží po Tylův dům a od bývalého moto-
restu po konec Poličky. Na další dva měsí-
ce se silničáři přesunou na úsek od Tylova 
domu k  bývalému motorestu a  od konce 
Poličky k masokombinátu. Již delší dobu nám 
dělá starosti, jakým způsobem vedení města 
komunikuje aktuální a akutní informace s ve-
řejností. Opravdu si nemyslíme, že masa su-
chopárného vyhláškového textu s  podmín-
kami rekonstrukce je tou jedinou správnou 
cestou. A  tak jsme opět převzali iniciativu 
a vytvořili jsme jednoduchou mapku, kterou 
jsme prostřednictvím našich sociálních sítí 
s občany sdíleli. Snad i vám usnadnila cestu 
Poličkou, zejména první dny uzavírek. 

Příští rok má rekonstrukce tohoto průta-
hu městem pokračovat. A to od nábřeží po 
konec Poličky směrem na Svitavy. Navrhu-
jeme a  aktivně žádáme vedení města, aby 
s investorem (Ředitelstvím silnic a dálnic, s. 
p.) jednalo o celkové revitalizaci ulice Hege-
rova. Jde nám o to, aby vedle jízdních pruhů 
pro auta vznikly cyklopruhy, někde i doplně-
né o  městskou zeleň. Na zastávce kousek 
od kruhového objezdu nejsou lavičky ani 
přístřešek. Tato rekonstrukce je velkou pří-
ležitostí vytvořit moderní vzhled významné 
silnice a  jejího okolí. Byli bychom vyloženě 
mrzutí, kdyby Polička propásla příležitost 
zvelebit a  zmodernizovat tuto významnou 
dopravní tepnu. „Výměna asfaltu“ moderní-
mu městu stačit nemůže. 

Otvírání Poličky (Jiří Trávníček, Světlana 
Češková, Martin Klepárník, Štěpán Vlček) 

Záhony květin rozkvetly na mnoha mís-
tech Poličky a  je vidět, že do města patří 
a občanům přinášejí potěšení. Jsme rádi, že 
k jejich realizaci přispíváme. 

O novém parkovišti na Luční vyšel článek 
v květnové Jitřence. Uvádí se v něm, že se 
postavilo 24 parkovacích míst za 1,7 mil. Kč. 
K této částce je ale potřeba přičíst i cenu za 
pozemek ve výši 1,1 mil. Kč, tedy celkem 2,8 
mil. Kč. Jedno parkovací místo tak vychází té-
měř na 120 tisíc Kč. Vzhledem ke vzrůstající-
mu počtu aut se zvyšuje i tlak na parkovací 
místa. Dlouhodobě navrhujeme tuto situaci 
řešit parkovacími domy. 

O  předčasném ukončení zastupitelstva 
dne 4. 4. jste si mohli přečíst několik vyjá-
dření od obou stran. Za Pro Poličku jsme na 
situaci kolem chystané rekonstrukce zim-
ního stadionu upozornili jako první, a to ve 
chvíli, kdy město již převzalo hotový projekt 
a  vypsalo zadávací řízení na dodavatele. 
Projektant upozorňuje ve svém projektu na 
dočasnost řešení a nedosažení norem, ač ve 
smlouvě toto bylo výslovně požadováno. Pro 
naši oblast platí normy na zatížení střechy 
sněhem 200 kg na m2, v  současnosti má 
střecha nosnost pouhých 40 kg na m2, po 
rekonstrukci podle projektu by měla 70 kg 
na m2 (3x méně než stanoví norma).

Dne 4. 4. jsme chtěli zhodnotit práci města 
s projektanty, požádali jsme i o jejich přítom-
nost na zasedání, a  nastínit další možnos-
ti řešení. Navrhovali jsme, aby vše prověřil 
i  finanční a  kontrolní výbor. Na dočasnou 
rekonstrukci je 40 mil. Kč obrovská suma 
peněz. Nikdo z nás nezpochybňoval funkč-
nost vybraného monitorovacího zařízení na 
střeše stadionu, ale bylo zvoleno jako nouzo-
vé řešení. Na zastupitelstvo jsme zpracovali 
komplexní materiál, byl předem zaslán za-
stupitelům a o něm jsme chtěli jednat. 

Co se týká článku zastupitele Jelínka 
( Jitřenka 5/2024, „Z  deníku zastupitele“), 
chceme se veřejně od jeho hodnocení nás 
a  zastupitelstva 4. 4. rázně distancovat. 
Z naší strany se nejednalo o politický mar-
keting a  sebepropagaci a  rozhodně jsme 
nezneužili možnosti „mimořádného“ zastu-
pitelstva. Domníváme se, že takto by měl 
naopak jednat řádný hospodář. 

Jak to bude s modernizací plaveckého ba-
zénu? V rozpočtu jsou 2 mil. Kč na projekt 
pro provedení této stavby. Na zastupitelstvu 
25. 4. jsme byli informováni, že rada města 
pozastavila zadání této dokumentace. Rok 
běží a je třeba rozpočet naplňovat. 

Sportovní komise pod vedením našeho za-
stupitele Milana Matouše je velmi činorodá 
i ve spolupráci s místostarostou p. Štefkou. 
Řeší např. stav a  budoucnost městských 
sportovišť. V  dubnové Jitřence v  článku 
„Rozpočet nezapomíná na sport“ místosta-
rosta čtenáře seznámil ale i  s novou infor-
mací, která by občanům neměla uniknout. 

Prostor Pro Poličku
Jedná se o převzetí letního stadionu od SK 
Polička, z.s. do majetku města. Ač jde o ma-
jetek, o  němž musí rozhodnout zastupitel-
stvo, zastupitelé k  těmto jednáním nebyli 
přizváni. Modernizace fotbalového stadionu 
bude vyžadovat značné prostředky. Těmto 
krokům by proto mělo předcházet projedná-
ní záměru v zastupitelstvu, měl by být vy-
hodnocen stav sportovního zařízení, vyčíslen 
dopad potřebných investic a  každoročních 
nákladů na rozpočet města. Dobrý hospodář 
by se měl nejprve postarat o vlastní majetek 
(např. zimní stadion, plavecký bazén) a pak 
může přemýšlet o dalších investicích. 

Pro Poličku si vážíme nejrůznějších aktivit 
spolků, klubů i jednotlivců, které jako město 
dotačně podporujeme. Hodnocení žádostí 
dělají odborné komise. Respektujeme jejich 
názor a 25. 4. jsme tyto aktivity velmi rádi 
v zastupitelstvu podpořili. 

Závěrem chceme čtenáře ujistit, že v na-
šem příspěvku nejsou uvedeny nepřesnosti 
či snad dokonce nepravdy nebo pomluvy, 
vycházíme z psaných materiálů i přítomnosti 
na jednáních. 

Pro Poličku (Jan Matouš, Eva Skalníková, 
Milan Matouš) 
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Oblíbená památka, která je v  majetku 
města Poličky, v  letošním roce slaví 800 
let od první písemné zmínky, která se datu-
je k  roku 1224. Tomuto nejvýznamnějšímu 
výročí novodobé historie budou zasvěcené 
královské slavnosti 29. a 30. června. 

Velkolepá slavnost vtáhne návštěvníky do 
dob minulých hned poté, co projdou hlavní 
bránou. Dějištěm oslav bude totiž celý hrad. 
Jednotlivé části historického programu s de-
sítkami účinkujících se budou odehrávat po 
oba dny na nejrůznějších místech hradu. 

Na hlavním nádvoří pobaví návštěvníky 

Událost roku – Hrad Svojanov slaví 800 let

dobová hudba, tanečnice, bubeníci. Nachys-
taný je také slavnostní turnaj. S  dravci se 
představí sokolník. U  šibenice se zvědavci 
mohou potkat s mistrem katem, který bude 
líčit „zážitky“ ze své práce. Po ruce bude 
i ranhojič, který nechá výletníky nahlédnout 
do své lazebny. 

Nebude chybět dobové ležení, včetně řá-
dového stanu pro bohoslužbu. Součástí tá-
bora bude dobová kuchyně s  ochutnávkou 
pro všechny přicházející mlsné jazýčky. Za 
hradbami se také ukáže, že stará řemesla 
stále žijí. Dokážou to kovář, tkadlec, košíkář, 

brašnář, provazník a mnozí další. Zájemci si 
budou moci vyzkoušet třeba i to, jak se od-
lévá cín. 

Bohatý program, ze kterého si určitě kaž-
dý vybere, potrvá až do večerních hodin. 

A  pro ty, kteří nechtějí z  hradu odejít 
s prázdnou, je jako vždy v pokladně hradu 
k dispozici celá řada suvenýrů. Něco na zub 
nebo pro radost najdou u stánků, které bu-
dou lemovat přístupovou cestu před vstupní 
bránou. 

Na Svojanově oslaví ve velkém i Den dětí 
Správa hradu Svojanov nezapomíná ani 

na nejmenší návštěvníky. Na Den dětí opět 
nachystala setkání s pohádkovými bytostmi. 
Zvaní jsou samozřejmě všichni, kdo mají rádi 
pohádky. Ty se budou hrát i v hradní galerii.

Výletníci se o víkendu 1. a 2. června 2024 
budou na prohlídkových trasách potkávat 
se známými pohádkovými postavami. Určitě 
nebude chybět princezna, sem tam se ob-
jeví snad i nějaký vodník, čarodějnice, nebo 
třeba čert. Setkání s pohádkovými postava-
mi budou už tradičně interaktivní. Účastní-
ci budou vtažení do děje. Na tyto speciální 
prohlídky není nutné se předem objednávat. 
Budou vycházet v poměrně krátkých inter-
valech. Zájemci získají informace na e-mailu 
info@svojanov.cz nebo na telefonním čísle 
461 744 124. 

Také galerie svojanovského předhradí 
ožije. V  současné době je zde instalovaná 
unikátní expozice s  loutkovými divadélky, 
a tak dětský den musí být stylový i tam. Své 
loutky rozpohybují majitelé divadélek a lout-
koherci Libuška a Roman Bedřich Bauerovi 
z  Josefova v sobotu 1. června v 15 hodin, 
v neděli pak v 11 a ve 14 hodin. Expozice 
loutkových divadélek je na Svojanově k vidě-
ní po celou turistickou sezónu. 

Vezměte děti, nebo se přijeďte na Svoja-
nov podívat sami! Hrad má v červnu brány 
dokořán od 9 do 17 hodin, a to každý den 
včetně pondělí. 

Květa Korbářová, PR Hrad Svojanov

Nabídka zaměstnání: 

ÚDRŽBÁŘ/SEŘIZOVAČ  
provoz výroby majonéz 

Místo práce:  Polička 

Mzda: Hrubá mzda 29 - 35 tis./měs. 

Požadavky:  

 Spolehlivost, zodpovědnost, pracovitost 
 Ochota práce ve dvousměnném provozu 
 
 

Nástup:  Dle dohody, možno ihned 

Nabízíme: Práce na HPP 
Čtvrtletní prémie, prémie na dovolenou, vánoční prémie 
Příspěvek na stravování 
Firemní benefity 
Zázemí stabilní a prosperující společnosti  

 

Kontakt:  604 236 218  

 

Nabídka zaměstnání: 

ÚDRŽBÁŘ/SEŘIZOVAČ  
provoz výroby majonéz 

Místo práce:  Polička 

Mzda: Hrubá mzda 29 - 35 tis./měs. 

Požadavky:  

 Spolehlivost, zodpovědnost, pracovitost 
 Ochota práce ve dvousměnném provozu 
 
 

Nástup:  Dle dohody, možno ihned 

Nabízíme: Práce na HPP 
Čtvrtletní prémie, prémie na dovolenou, vánoční prémie 
Příspěvek na stravování 
Firemní benefity 
Zázemí stabilní a prosperující společnosti  

 

Kontakt:  604 236 218  
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Dne 3. května 2024 se v dopoledních ho-
dinách uskutečnil v prostorách poličské po-
bočky firmy Recycling – kovové odpady, a. s. 
výcvik příslušníků Hasičského záchranného 
sboru z  celého Územního odboru Svitavy. 
Výcviku se rovněž zúčastnili i  členové Jed-
notky Sboru dobrovolných hasičů Polička. 
Hlavními cíli bylo seznámit se s problemati-
kou řešení zásahu složek IZS u mimořádné 
události s velkým počtem zraněných, spoje-
né se záchranou a vyproštěním cestujících. 
Výcvik proběhl jak v  rovině teoretické, tak 
i po praktické stránce. Došlo k nácviku vy-
prošťování osob z  havarovaného autobusu 
za použití hydraulického vyprošťovacího 
zařízení. Členové jednotek si vyzkoušeli me-
tody a postupy, jak se co nejrychleji a bez-
pečně dostat ke zraněným osobám a  po-
skytnout jim první pomoc. 

Libor Vaščík, referent úseku
krizového řízení města Polička 

Výcvik hasičů

V sobotu 11. května se náš hasičský sbor 
SDH Lezník zúčastnil okrskové soutěže Polič-
ska v požárním sportu. Ve štafetách v běhu 
na 4x100 m se naše ženy i muži umístili shod-
ně na 4. místě. Po odběhnutí štafet se pokra-
čovalo během na 100 m s překážkami (soutěž 
jednotlivců). 

Nejlepší zúčastněnou ženou byla Ema 
Trnková na krásném bronzovém 3. místě 
a nejlepším mužem se stal David Němec na 

Úspěch leznických hasičů

Ve čtvrtek 16. května se členové Jednotky 
požárních ochrany města Polička zúčastnili 
společně s pracovníky společnosti T.E.S. s.r.o. 

Čištění koupaliště s pomocí
dobrovolných hasičů

čištění městského koupaliště. Tak jako každo-
ročně se s pomocí hasičské techniky povedlo 
koupaliště připravit na další letní sezónu.

8. místě. Den byl zakončen požárními úto-
ky, které našemu týmu přinesly stříbrné 
a bramborové umístění, ženy z SDH Lezník si 
odnesly krásné 2. místo a muži, ač po urput-
ném boji, získali místo 4. V celkovém pořadí 
soutěže muži obsadili 4. místo a ženy byly na  
3. stupni vítězů. 

Těšíme se na další závody a věříme, že si 
přivezeme domů opět nějaká krásná umístění. 

Sporťáci z SDH Lezník 



9

ZE
 Ž

IV
O

TA
 M

ĚS
TA

Akce se koná pod záštitou Ministra zemědělství Marka Výborného a Náměstka hejtmana 

Pardubického kraje Romana Línka.

Oslava 110. výročí založení SDH
v Lezníku a IV. sjezd rodáků a přátel

obce

29. a 30. června 2024

Sobota

29. června

10:00 - 14:00 registrace rodáků (hřiště pod hasičskou zbrojnicí)

10:30 mše svatá v místní kapli Nanebevzetí Panny Marie

12:00 průvod a položení věnce u pomníku obětem 1. a 2. světové války

13:00 oficiální zahájení programu na hasičském hřišti

19:00 taneční zábava se skupinou VEPŘO - KNEDLO - ZELO

Program na hasičském 
hřišti

Odpolednem nás provede známý moravský zpěvák JOŽKA ŠMUKAŘ

K tanci a k poslechu zahraje LIBKOVANKA.

Bohatá TOMBOLA

vystoupení mažoretek

ukázka požárního útoku našich nejmladších hasičů

ukázka prevence, hašení požárů v domácnosti a výstava hasičské techniky

poznávací vyjížďky Lezníkem - bryčka tažená koněm

Neděle

30. června

10:30 mše svatá v místní kapli Nanebevzetí Panny Marie

13:00 hudba k tanci i poslechu

15:00 vystoupí kouzelník Aleš Krejčí

Stále probíhají přípravy na Sraz rodáků a přátel Modřece. Kdo jednou 
pořádal takovou akci, jistě ví, co to dá práce a přemýšlení. Objevují se 
nové nápady, ale i problémy. Naštěstí jsou pořadatelé stále plní elánu 
a optimismu.

Sešli jsme se také při pálení čarodějnic posledního dubna. Modřec 
nemá prostor na velkou fatru a tak se již poněkolikáté opékaly buřty na 
tzv. švédských svících. To jsou špalky proříznuté podélně do kříže a pá-
lení je tak bezpečnější. Bylo velice příjemné, že se sešlo dost lidí přímo 
z Modřece a také pár přespolních. Atmosféra byla přátelská a veselá. I na 
tu čarodějnici došlo. Celé jsme to zpestřili šipkařským turnajem o titul 
Největší Čaroděj.

V Modřeci byl založen Spolek přátel Modřece. Bude podporovat akce 
kulturní i sportovní a bude se věnovat zviditelnění obce. Navíc je spolek 
nutností pro provozování Obecního domu. Zdá se, že Modřec začíná psát 
novou kapitolu své historie.

Tímto bych chtěl poděkovat všem, kteří se nebojí přiložit ruku k dílu 
a obětovat trochu svého volného času pro dobro vesnice.

Proto zmíním i  Mokrý turnaj ve fotbalu v  Modřeci, který se koná  
13. 7. a jde už o 4. ročník. Pořádají mladí „modrčáci“ pod vedením Adama 
Hurycha. Fotbal je už tradiční a hojně navštěvovanou akcí.

Sraz rodáků se bude konat 17. 8. Ten bude prvním v historii vesnice 
a my doufáme, že vytvoříme další tradici.

František Borovský

V Modřeci 
to žije

První jarní dny a jarní sluníčko – to byl ten 
pravý impulz pro zahájení turistické sezony. 
Je zvykem, že organizace této akce se ujme 
každý rok jiné město. Náš Klub českých tu-
ristů se zahájení účastní pravidelně již dlou-
há léta. 

Letos jsme navštívili Žamberk. Mohlo by 
se zdát, že je to město malé a nemá co na-
bídnout. Opak je pravdou. Nabízí spoustu 
zajímavostí jak ve městě, tak v blízkém okolí. 
Bylo možné si vybrat ze tří pěších tras. Menší 
skupina zvolila možnost projít se okolní příro-
dou a následně městem. Trasa měřila 14 km. 

Větší skupina pak využila pětikilomet-
rový městský okruh k  bližšímu seznámení 
s městem a jeho památkami. Zajímavá byla 

Zahájení turistické sezony
v Pardubickém kraji 

komentovaná prohlídka nádherného koste-
la sv. Václava s opravdu jedinečnou výzdo-
bou. Navštívili jsme i rodný domek vynález-
ce Prokopa Diviše a  vystoupali na Tyršovu 
rozhlednu. Výhledy nebyly ten den ideální, 
přesto se na obzoru krásně rýsoval hřeben 
Orlických hor, a  kdo má dobré oči, zahlédl 
i Kralický Sněžník. Nebylo možné vynechat 
prohlídku minipivovaru a ochutnat pivo, kte-
rému říkají Kanec. Největším lákadlem však 

bylo Muzeum starých strojů. Jde o opravdu 
rozsáhlou sbírku parních strojů, stabilních 
motorů a  expozici textilní výroby. Unikátní 
je expozice transmisní strojírny. Zde je po-
mocí transmisí poháněno 40 nejrůznějších 
obráběcích strojů. Dříve je uváděl do chodu 
parní stroj. Rozsáhlá je i sbírka starých auto-
mobilů a motocyklů. Byl to opravdu zážitek. 
Doporučujeme každému muzeum navštívit. 
Zbývá už jen poděkovat organizátorům za 
perfektní zvládnutí celé akce. Vraceli jsme se 
domů obohaceni novými zážitky a s pocitem 
krásně prožitého dne. 

Za KČT Polička 
Vilemína Červená

Polička byla v  prvním květnovém týdnu 
svědkem natáčení německých filmařů. Pro-
dukční společnost EuroArts na objednávku 
významných francouzských a  německých 
stanic ARTE a  Mitteldeutscher Rundfunk 
a  ve spolupráci s Českou televizí připravu-
je filmový dokument o  České avantgardě 
mezi světovými válkami. 

Jedním ze skladatelů, které dokument před-
staví, je i Bohuslav Martinů. Filmový štáb natá-
čel v rodné světničce skladatele na věži kostela 
sv. Jakuba a v jeho okolí a to jak klasickou ka-
merou, tak z dronu, také na náměstí a v dal-
ších historických částech města. O skladateli 
pohovořil pražský muzikolog Aleš Březina. 

Z Poličky filmový štáb odjížděl do Terezí-
na, kde byli za války vězněni skladatelé s ži-

Německý štáb natáčel v Poličce
dovskými kořeny Viktor Ullmann, Pavel Haas 
nebo Hans Krása. Z dalších skladatelů, jimž 
se dokument bude věnovat, lze zmínit např. 
Aloise Hábu, E. F. Buriana, či Jaroslava Ježka, 
ale také Martinů žačku, múzu i milenku Ví-
tězslavu Kaprálovou. 

M. Holá 
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Přeji našim seniorům pěkné léto. A  než 
vás seznámím s  akcemi na červen, jedno 
upozornění: z důvodu oprav silnic v Poličce 
nebudou odjezdy na zájezdy z  Vrchlického 
ani od Zlatovánku (garáží),ale až do odvolání 
pouze z autobusového nádraží. 

4. června od 9:00 hod. v hostinci U Mrští-
ků – schůze výboru a od 10:00 vlaštovek 

8.–13. června pobyt ve Velkém Mederu 
– organizuje p. Červená (tel.: 774 822 597, 
Břeňová) 

18. června v 7:30 z autobus. nádr. odjezd 
do Velkých Losin – zajišťuje p. Fialová – tel.: 
734 721 735 

19. června v  6:30 hod. opět z  autobus. 
nádr. pojedeme na Konopiště, Lešany – or-
ganizuje Tlustoš – tel.: 772 272 899 

26. června od 14:00 se sejdeme v Kamen-
ci Pod lípou – společenské odpoledne 

Za SČR Polička Petr Lajžner

Aby nebyl
nikdo sám

3. 6. – Šikovné ručičky od 13:30 v pra-
covní místnosti. 

5. 6. – Odemykání atria od 14:00.  Zájem-
ci se nahlásí do pondělí 3. června na recepci 
DPS, zaplatí 35 Kč na občerstvení (chleba, 
uzenina, hořčice, pití). Začínáme ve 14:00 
v atriu. 

10. 6. – Šikovné ručičky od 13:30 v pra-
covní místnosti. 

11. 6. – Přijel k nám cirkus Radost – vy-
stoupení klientů AC dílen Oblastní charity 
Polička. Začínáme ve 13:30 ve společenské 
místnosti. 

20. 6. – Literární kavárnička – budeme 
číst pohádky A. Mikulky a  s  překvapením 
nás navštíví žáci dramatického oboru ZUŠ 
v Poličce. Začínáme od 14:00 ve společenské 
místnosti. 

26. 6. – Posezení na přehradě – zájemci 
se nahlásí do pondělí 24. 6. na recepci DPS, 
vybíráme 30 Kč (chleba, hořčice, uzenina). 
Odchod od DPS ve 13:15. Pro uživatele pe-
čovatelské služby bude zajištěna doprava. 
Odjezd ve 13:30. Cena dopravy je 75 Kč, pla-
tí se až při vyúčtování služeb. 

27. 6. – Narozeninové zpívání od 14:00 
v jídelně. 

V. Pevná

Pozvánka DPS

Situaci, kdy se nám nebo našemu blízké-
mu náhle závažně zhorší zdravotní stav či 
dojde k úrazu, si asi dovede představit každý 
z nás. Co ale v takové případě dělat? Po vy-
hodnocení situace a vzhledem k závažnosti 
často sáhneme po telefonu a  voláme RZS 
(155). Záchranáři po nás či po našich blíz-
kých chtějí při příjezdu vědět základní infor-
mace ( jméno, datum narození, pojišťovnu, 
nemoci, léky, atd.). 

Pro urychlení celého procesu předávání 
informací a  pro usnadnění už tak nároč-
né situace, kdy člověk může být zmatený 
a zdravotní stav mu mnohdy ani neumožňu-
je komunikovat, vytvořilo MPSV dokument 
s názvem Seniorská obálka – I. C. E. karta. 
Tento dokument má přehlednou grafickou 
úpravu, barevně označené části pro vyplně-
ní a ministerstvo doporučuje, aby se karta 
umístila na dobře viditelné místo v  bytě 
(např. nalepíme v průhledném euroobalu na 
dveře od bytu). Kartu si můžete vyplnit sami, 
s  rodinou či se svým ošetřujícím lékařem. 

Seniorská obálka aneb voláme záchranku
Údaje v kartě je nutné udržovat aktuální, což 
se týká hlavně léků, které užíváte. 

Do formuláře si můžete kromě údajů o lé-
cích, vyplnit také důležité údaje o nemocech, 
kterými trpíte, očkováních a  je také dobré 
vyplnit si kontakt na osobu blízkou a Vašeho 
obvodního lékaře. Za správnost údajů ručíte 
vy svým podpisem. Karta má dvě podoby – 
velkou do domácnosti a malou do peněžen-
ky či kabelky. 

Vyplnění údajů je dobrovolné, ale určitě 
jej doporučuji. Usnadníte práci nejen záchra-
nářům, ale i svým blízkým/známým/souse-
dům, kteří s  Vámi při přivolání záchranky 
často jsou a záchranáři se na ně v případě, 
že nemůžete komunikovat vy, obracejí a žá-
dají od nich Vaše údaje. 

Seniorské karty máme vytištěné u  nás 
v DPS Penzionu na adrese Družstevní 970, 
Polička a  pokud máte zájem můžete si je 
u nás vyzvednout. Rádi Vám také poradíme 
s jejich vyplněním. 

Erika Šimková, sociální pracovnice DPS

Třináct pečovatelek Pečovatelské služby 
Domu s pečovatelskou službou „Penzion“ Polič-
ka (DPS) obětavě pomáhá potřebným lidem 
zvládat samostatný život v  jejich domovech 
navzdory věku a zdravotním obtížím s ním spo-
jeným, a  to 365 dní v  roce, 13 hodin denně. 
Neorientuje se pouze na obyvatele „Penzionu“, 
ale v cca padesáti procentech své služby dlou-
hodobě a se stejnou pozorností pomáhá i lidem 
žijícím vně této budovy v městě Polička a okol-
ních obcích. 

„Jsme tu převážně pro seniory a dospělé lidi 
se zdravotním postižením. Dokážeme se o  ně 
postarat přímo v  jejich domácnosti v  čase od 
7:00 do 20:00 hodin. Přicházíme k  nim podle 
potřeby od pondělí do neděle i vícekrát denně,“ 
potvrdila sociální pracovnice pečovatelské služ-
by Erika Šimková. 

Zajištění odborné pečovatelské pomoci ve 
výše uvedeném časovém rozpětí je jedním z be-
nefitů Pečovatelské služby DPS, neboť umožňuje, 
aby o uživatele ráno, v poledne i večer pečovala 
jedna služba a  nedocházelo tak v  jeho domác-
nosti ke střídání více služeb a pracovníků. 

A s čím můžeme uživateli služeb pomoci? Po-
skytneme komplexní pečovatelskou službu dle 
zákona o sociálních službách. Máme letité zku-
šenosti, proto zvládneme péči o člověka v růz-

Pomáháme srdcem
ném stupni závislosti, třeba i zcela upoutaného 
na lůžko. Zajistíme mu:

– podání jídla a pití, převlékání, změnu polo-
hy a přesuny, nebo pomůžeme se samostatným 
pohybem v domácnosti, 

– jednodušší úklid domácnosti, nákup, vyříze-
ní pochůzky, vyprání a vyžehlení prádla, 

– osobní hygienu s  udržením hygienických 
návyků v  domácím prostředí podle potřeby 
a  způsobem, jaký je pro klienta ideální a bez-
pečný, 

– koupel doma nebo u nás v DPS v bezba- 
riérové koupelně, kam uživatele dovezeme nebo 
doprovodíme, 

– stravování buď dovozem obědů nebo pří-
pravou jídla a pomůžeme s dodržováním pitné-
ho i léčebného režimu. 

O  službu může požádat zájemce sám nebo 
prostřednictvím někoho ze svých blízkých. Služ-
ba je zahájena na základě provedeného sociál-
ního šetření potvrzujícího její potřebnost a  je 
dostupná, dokud není kapacita pečovatelské 
služby naplněna. 

Informace k  pečovatelské službě DPS podá-
vá vedoucí pečovatelské služby Irena Smolková, 
DiS., smolkova@dpspolicka.cz, tel.: 730 892 031. 

Irena Smolková

Dobře se naladit, hezky se obléknout, setkat 
se s kamarády a sousedy, zazpívat oslavencům. 
Již několik let se takto každý měsíc schází senioři 
v DPS na narozeninovém zpívání. Další z příleži-
tostí, jak být spolu a užít si to. Vždy je připraveno 
sladké občerstvení, podává se káva, čaj, čoko-
láda a dobrá nálada je na rozdávání. Jsme moc 
rádi, že nás po celá léta, nejen tímto pořadem, 
provází pěvecký soubor Poupata. Poupatům 

Slavíme společně a muzikantům patří velké poděkování za to, že 
nám věnují svůj čas, že přenáší radost a energii 
ze zpěvu na nás ostatní. S nimi se vždy uvolní-
me, vyřádíme a i zatančíme. DĚKUJEME. 

Senioři v DPS také na hudbu malují. Tentokrát 
se zaposlouchali do Smetanovy Vltavy a pomo-
cí vodových barev a štětce vyjádřili své pocity, 
představy, ale i  vzpomínky. Relaxace, soustře-
dění, povídání, taková byla hodinka zážitkového 
malování. 

V. Pevná
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Otevřené dveře letos slaví významné životní 
jubileum – na poli duševního zdraví působí 18 
let. Co se za 18 let dá zvládnout a naučit? 

Pevná půda pro duševní zdraví v regionu 
V roce 2006 jsme Otevřené dveře rozjížděli 

s  minimálními úvazky i  zkušenostmi a  v  pro-
storách jiného střediska, tak trochu na koleně. 
Odvahu nám dodávalo odhodlání, zájem klientů 
i  víra, že děláme správnou věc. Zpětně vidím, 
že vše bylo tak, jak být mělo. Šli jsme postupně, 
krůček po krůčku, inspirovali se u  jiných, učili 
se z chyb vlastních. S úsměvem vzpomínám na 
dobu, kdy jsme klientům nabízeli svozy zdarma, 
fotili se s  nimi na letáky a  kvůli parametrům 
projektu (z kterého byly financovány první roky 
služby) jsme museli podrobně dokumentovat 
každý náš krok. Postupně rostl tým, naše pro-
fesionalita i zdravé sebevědomí. Upevnili jsme 
svou roli mezi službami péče o duševní zdraví 
v  regionu. Ruku v  ruce s probíhající reformou 
péče a krajskými plány byly zahájeny přípravy 
pro vznik Centra duševního zdraví ve Svitavách. 
Otevřeným dveřím to otevřelo cestu rozšířit 
podporu i lidem, kterým byla dříve nedostupná. 

Vyznat se ve svém chování, ustát nároky 
doby i nové výzvy 

Jsme tu pro lidi, kterým je těžko na duši, mají 
potíže vyznat se ve svém prožívání i  chová-
ní, vyrovnat se s  nároky okolí i  doby. V  situa- 
cích, kdy je náročné zorientovat se ve svém živo-
tě i potřebách, ujasnit si budoucí kroky či vlastní 
cestu a umět je správně vyjádřit vůči ostatním. 
Může se to zdát jako nicneříkající klišé, ale stále 
více se potkáváme s tím, že v dnešním uspěcha-
ném světě plném nepřeberných možností, rych-
lých změn i  velkých očekávání může být velmi 
obtížné tyto nároky v klidu ustát. 

I my v týmu čelíme novým výzvám. Vyměňu-
jeme si zkušenosti se spolupracujícími službami, 
kriticky hodnotíme vlastní práci, vzděláváme se 
v nových metodách a  snažíme se reagovat na 
záludnosti i příležitosti doby. 

Potřeby člověka jsou důležitější než jeho 
diagnóza 

V průběhu let jsme často měnili adresu, méně 
často pracovníky a  postupně proměňujeme 
i dříve zaběhnuté principy a postoje. Namísto na 
léčbu onemocnění se klade důraz na zotavení se 
z nemoci. Více než diagnóza člověka jsou důle-
žité jeho potřeby. Velkou roli ve spolupráci hrají 
přání klienta a jeho vlastní motivace ke změně. 

Důraz na silné stránky a respekt k rozhod-
nutím, byť přináší rizika 

Od pečujícího přístupu a  snahy ochránit  
klienty před všemi možnými riziky a  nástraha-
mi života usilujeme o  podporu a  zplnomocnění 
vlastních sil klientů, respekt k jejich rozhodnutím 
i s vědomím rizik, které jsou ochotni nést. Nepát-
ráme příliš po tom, co nefunguje, a naopak cílíme 
na silné stránky a příležitosti, které klientům po-
máháme hledat nejen v jejich okolí, ale především 
v sobě samém. Nesnažíme se nabízet tréninková 
pracovní místa v umělých podmínkách, ale hledá-
me práci šitou na míru konkrétnímu člověku. 

Otevřené dveře slaví 18
Vývoj je přirozený proces každého živého or-

ganismu. Otevřené dveře živým organismem be-
zesporu jsou. Plnoletost symbolicky značí stav 
zralosti jedince a připravenosti k osamostatnění 
se od rodičů. I Otevřené dveře tento krok čeká, 
byť v opačném módu – po naplněných, tvůrčích 
a pestrých 18 letech službu opouštím. K 30. 6. 
vytáhnu pomyslné nůžky a přestřihnu pupeční 
šňůru, která mě s Otevřenými dveřmi léta pojí. 
Otevřeným dveřím jsme pomáhala vyrůst a ony 
pomáhaly růst mně. Neodchází se mi lehce a zá-
roveň vím, že uzrál čas na změnu a nový vítr do 
plachet – pro mě i službu. S nadějí a důvěrou 
předávám otěže služby mé dlouholeté zástupky-
ni Mgr. Lucii Dvořákové. Zpovzdálí budu sledo-
vat, jak se Otevřené dveře vyrovnávají se svou 
nově nabytou dospělostí, a kam směřuje jejich 
další plavba. Těším se na to a držím jim palce! 

Jana Dobrovolná, Otevřené dveře,  
Oblastní charita Polička 

Poličské Dušetoulky aneb dárek k  plnole-
tosti 

A protože i  v  práci sociálních pracovníků se 
odráží tvořivost a  kreativita, celý tým Otevře-
ných dveří k 18. narozeninám připravil dárek – 
první poličské Dušetoulky. Dušetoulky jsou klid-
nou procházkou Poličkou, která vám, doufáme, 
přinese nejen relaxaci, ale i praktické tipy. 

Milí poutníci, 
zveme vás k toulání Poličkou. Podívejte se při 

Dušetoulkách na důvěrně známá místa úplně 
novým pohledem. Dušetoulky nabízí ostrůvky 
podpory a povzbuzení, svěžího větru do plachet, 
dobré kondice celé osobnosti a schopnosti vy-
pořádat se s občasnou oblačností na duši. Tou-
lat se můžete ve vašem tempu, kdykoli se vám 
bude chtít, v průběhu celého června. 

Ke každému místu jsme přichystali otázku pro 
dospělé i úkol pro děti. Když nám své odpově-
di pošlete do 30. června 2024, zařadíme vás do 
losování o drobné ceny. V brožurce Dušetoulek 
najdete relaxační a odpočinkové aktivity, příle-
žitost podívat se na místa s novým úhlem po-
hledu, ale i praktické možnosti zvládání zátěže 
a další tipy. 

Brožuru Dušetoulky, která vás celou ces-
tou bude provázet, soutěžní formulář a mapku 
s úkoly si můžete stáhnout na policka.charita.
cz/dusetoulky. 

Pro prvních 50 účastníků máme připraveny 
vytištěné Dušetoulky k vyzvednutí v obchůdku 
Fimfárum. 

Tým Otevřené dveře 
Oblastní charita Polička 

Dušetoulky: policka.charita.cz/dusetoulky 

Klubová činnost v  MaTami v Poličce po-
kračuje také 13.6. v 15:00 hod., kdy bude-
me s Milošem pomocí her trénovat paměť.  

Tento měsíc máme pro Vás místo jedno-
denního výletu připravený Víkendový pobyt 
v okolí Toulovcových maštalí, konkrétně ve 
Zderazi v termínu 7.6.-9.6. Pokud se chce-
te tohoto pobytu zúčastnit, bližší informace 
najdete na našem webu.

Všechna pravidelná úterní setkávání 
a srazy před akcemi probíhají vždy od 15:30 
do 17:30 hod. v  prostorách Centra dušev-
ního zdraví Svitavy, Wolkerova alej 209/12.

Sledujte nás na www.duseprostor.cz, i na 
FacebookuDuše_Prostor, pište nám na du-
seprostor@gmail.com nebo Messenger. 

Jsme rádi, že Vás naše činnost zajímá a tě-
šíme se na setkávání s Vámi. 

Za DušeProstor, z. s. Luděk Sapara

DušeProstor

Srdečně Vás zveme na druhý ročník Bene-
fičního bazárku – tentokrát pro milou, usmě-
vavou Lucinku, která může na první pohled 
vypadat jako úplně zdravá holčička. Ale ono to 
tak není… Lucinka má život značně ztížený. Její 
vzdělávání ovlivňuje lehké mentální postižení, 
geneticky podmíněná zraková vada a závažné 
narušení komunikačních schopností. Lucin-
ka navštěvuje přípravný stupeň Speciální MŠ 
a  ZŠ v  Poličce a  bydlí s  maminkou, která je 
velmi mladá a  sama má zdravotní problémy. 
S  náročnou životní situací se snaží v  rámci 
svých možností vypořádat s  pomocí svých 
nejbližších. 

A jako každý z nás, má i Lucinka své sny… 
Pojďme Lucince a její mamince pomoci a záro-
veň si užít srdečnou atmosféru na Benefičním 
bazárku. 

Kdy: 13. a 14. června od 10 do 17 hod. 
Kde: Pontopolis, Riegrova 52, Polička 

I. Rokosová

Bazárek pro Lucinku

Zubní pohotovost
1.-2.6. MUDr. Adamcová Markéta, Polička, Hegerova 373, 461 725 987
8.-9.6. MUDr. Adamec Stanislav, Polička, Hegerova 373, 461 725 987
15.-16.6. MDDr. Bidmonová Ivana, Dolní Újezd 383, 461 631 126
22.-23.6. MUDr. Burešová Ivana, Litomyšl, Smetanovo nám. 97, 461 614 569
29.-30.6. MUDr. Cacek Tomáš, Trstěnice 184 461 634 157
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Z hradu Svojanov odcházíte po 17 letech. To je 
kus života. Co vás přivedlo k této velké změně? 

Nebylo to náhlé rozhodnutí, zrálo delší dobu. Došel 
jsem do bodu, kdy jsem měl pocit, že jsem dosáhl vše-
ho, co jsem na počátku slíbil. 

A co to bylo? Co považujete za největší mety, kte-
rých se vám podařilo dosáhnout? 

Určitě je to kvalitní interiérová instalace a vybu-
dování nových ubytovacích pokojů. Vlastně celý hrad 
prošel poměrně razantní obnovou a já jsem hrdý na to, 
že to nestálo stovky milionů, tak jako na jiných objek-
tech, ale podařilo se nám dostat na částku 60 milionů. 
Za to se obnovil celý hradní areál, střechy, fasády, za-
jištění statiky, okna, interiéry, prostě troufnu si říct, že 
téměř každé místo na hradě prošlo nějakým zásahem. 
Hrad se dostal do dobré kondice, což potom sklíze-
lo úrodu v podobě mnohem vyšší návštěvnosti než v 
předchozích letech. 

Takže, když si to shrneme, byla vaším největším 
přínosem celková rekonstrukce hradu, vybudování 
ubytování a zvýšení návštěvnosti. 

A je něco, co jste si ještě na začátku předsevzal a 
co jste nestihl, nebo nemohl dokončit? 

Co se nepodařilo, je špatná příjezdová komunikace 
ke hradu, která je opravdu ve velmi špatném stavu. 
Nebylo to ale ani v našich silách nebo silách města. Je 
ve vlastnictví městyse Svojanova a bohužel jsme ne-
našli cestu, jak to změnit. Padla spousta návrhů, žádný 
z nich ale neprošel. Díky městu se podařilo vybudovat 
alespoň ochranná svodidla. Ten příjezd není pěknou 
vizitkou obce. Lidé jedou na pěkný obnovený hrad, ale 
když jedou po špatné cestě, nepůsobí to tím nejlepším 
dojmem. 

Když mluvíte o 60 milionech, tak na takový ob-
rovský hrad mi to přijde velice málo. Jak se vám to 
podařilo? 

Vždycky jsme volili co nejcitlivější přístup. To, co šlo 
zachránit, se zachránilo, většina věcí se tedy hlavně 
opravovala. Vycházeli jsme z historické autenticity ob-
jektu, takže jsme se snažili nedoplňovat nic nového a 
opravdu jenom zachraňovat a opravovat. 

Potřebuje teď hrad nějaké další velké investice? 
Investice nepotřebuje, pouze každoroční údržbu a 

pokud se mu jí dostane, tak vydrží dlouhodobě v té 
kondici, v jaké je. Myslím, že hrad dosáhl takové kon-
dice, že je schopen dobře fungovat bez nějakých váž-
ných problémů a bude na mých nástupcích, aby z toho 
dokázali vytěžit co nejvíce. 

Pamatujete si na váš svojanovský začátek? První 
rok? 

Ten byl pro mě nejtěžší, protože hrad byl ve špat-
ném stavu a museli jsme vybudovat nový kolektiv. 
Začínali jsme jakoby od nuly po všech stránkách, ať 
už to byla technika či kancelářské vybavení. Bylo to 
náročné fyzicky i psychicky. A pak už to bylo pořád 
jenom lepší. Celé ty roky, a toho  si velice moc vážím, 
jsem měl velkou oporu města. Bylo to zázemí, na které 
jsem se mohl spolehnout. Díky tomu se nám toho tolik 
podařilo. 

Vzpomínáte na den, kdy jste před 17 lety poprvé 
otevřel brány hradu svým klíčem? Jaké byly vaše po-
city, když jste viděl, do čeho jdete a co je všechno před 
vámi? 

Pamatuju si první večer na hradě, kde prostě ten 
byt, který jsem tehdy dostal, byl opravdu na hranici 

Miloš Dempír: Po 17 letech na Svojanově odcházím zachránit zámek Poláky 
životnosti. Nikdo tam předtím nebydlel a ze dřeva 
vylézala podivná zvířata. To bylo hodně nepříjemný. 
Všechno působilo neutěšeným dojmem, takže jsem z 
toho byl rozpačitý, ale na druhou stranu jsem věděl, 
do čeho jdu. 

A pak se stal vaším domovem… 
Po 17 letech ho za něj rozhodně považuju, protože 

to je místo, kde jsem žil v životě nejdelší dobu. Občas 
bych se chtěl vrátit a podívat se, co se tam děje a jak 
se hradu daří. 

Jak byste nyní popsal svůj vztah k hradu? 
Vždycky jsem říkal, že to pro mě bude takový vys-

něný hrad z dětství. Takový ten pravý pohádkový. Tak 
to prostě ve mně zůstalo i nyní – krásné romantické 
místo, které budu mít vždycky rád. Ještě stále ho vní-
mám jako svůj domov. 

Myslíte si, že se vám bude stýskat? 
To vím už teď, že bude. Jednoduché to určitě ne-

bude. 
Prozradíte Poličákům, co vás teď čeká a do čeho 

se pouštíte? 
Před čtyřmi lety jsem koupil zámek Poláky a poma-

lu začínají jeho opravy. Celé jsem si to dobře promyslel. 
Teď bude opravená polovina zámku a já bych chtěl li-
dem ukazovat kontrast mezi obnovenou a neobnove-
nou částí. Chci jim ukázat, do jakého stavu se může 
dostat památka kvůli lidskému nezájmu a také, jak se 
se dá zachránit. 

V minulém rozhovoru pro Jitřenku jste zmínil, že 
je to až v severozápadních Čechách, takže Sudety, 
kam se nikdo moc nehrne. Koupil jste si ho do vlast-
nictví? 

Ano. Vlastnil jsem byt v Brně a věděl jsem, že se 
nechci vrátit do městského života. Takže jsme pře-
mýšlel, jak s tím naložit. A vymyslel jsem tohle, tak 
uvidím, nakolik ten nápad byl rozumný. Ten zámek je 
totiž opravdu ruina. 

To věřím, že rozhodování asi nebylo snadné. 
Člověku běží roky a teď si říkám, že možná napo-

sledy mám možnost ještě dosáhnout něčeho velkého. 
Při troše štěstí mám před sebou nějakých 20 let pro-
duktivního života. Nahoru už to nepůjde, už to půjde 
jenom dolů. Tak kdy, když ne teď, udělat změnu. 

Čeká vás tedy něco podobného, jako když jste za-
čínal na Svojanově? 

Poláky jsou menší, ale v mnohem horším stavu. Ten 
zámek byl 30 let úplně nevyužívaný, prázdný, jakoby 
volně přístupný. Za předchozího režimu tam byl sta-
tek, JZD, takže je to teď opravdu neutěšené. Je to jed-
na z nejohroženějších památek v zemi. Ale o to větší 
výzva. 

Vzpomenete si na nějakou významnou návštěvu 
na Svojanově? 

Hradem prošlo za ty roky mnoho osobností, ať to 
byli třeba známí herci nebo politici. Ale jednoznačně 
bych vyzdvihl bývalého hejtmana Radko Martínka, 
vzhledem k tomu, co pro hrad udělal. 

Z jakých koutů světa jezdí návštěvníci na Svoja-
nov? 

S trochou nadsázky mohu říci, že na Svojanov jezdí 
lidé z celého světa, dokonce až z Austrálie nebo Mexi-
ka. Z 80 % ale převažují naši čeští návštěvníci. 

Návštěvnost má Svojanov teď opravdu velkou. 
Podle mě je to i tím, že jste ho hodně otevřeli rodi-
nám a dětem a máte jim co nabídnout. 

Ano, i ubytování jsme koncipovali jako rodinný pen-
zion, protože pro děti je tajemný bydlet na hradě. Také 
na hradě žije i spousta zvířat, která jsme pořídili právě 
kvůli dětem. Chováme tradiční zvířata, ať je to drůbež, 
kozy, ovečky, daňky. A je překvapivé, že je děti moc 
neznají. Dnes jsou zvyklé, že chodí hodně do zoo, kde 
znají jiná zvířata. A pak přijedou k nám a poznají i zví-
řata naší země. 

Ta orientace Svojanova na rodiny s dětmi byla va-
ším nápadem nebo je to prostě trendem doby? 

Zpočátku jsme lákali hlavně školy a pak mi došlo, že 
děti zase mohou lákat rodiče. A budou mít společné 
vzpomínky a na hrad se budou rádi vracet, takže si 
myslím, že je to smysluplný záměr. 

Takže dnes děti tvoří třeba polovinu návštěvní-
ků? Dokážete to odhadnout? 

Rodiny s dětmi stoprocentně. 
Jak vnímáte, že Svojanov je ve vlastnictví Poličky? 

Je to podle vás dobře nebo by se třeba mělo usilovat 
o to, aby se stal státním hradem? Asi by pak mohl 
dostávat i víc peněz, pokud to dobře chápu. 

Já si myslím, že je to velice dobře a já jsem se celou 
tu dobu snažil, aby se ukázalo, že město se dokáže 
postarat lépe než stát a myslím si, že se to podařilo 
a za velmi slušné peníze. Takže to funguje dobře. Jed-
noznačně si myslím, že město je dobrým majitelem a 
neměl jsem za ty roky žádný problém, protože cokoliv 
bylo potřeba, tak ze strany města zájem byl. 

Máte za těch 17 let i nějakou nepříjemnou zkuše-
nost s hradem? Jako každý hradní pán určitě máte 
spoustu zážitků… 

Tak těch byla taky spousta, ale na to člověk rychle 
zapomene. Například dvakrát byla vykradena hrad-
ní restaurace a hodně nás trápily vichřice, kroupy a 
spadlo kus hradby vnějšího opevnění. To bylo asi to 
nejhorší, co se na hradě stalo, ale zase se to podařilo 
brzy opravit. 

Většina kastelánů, s nimiž jsem mluvila, říkala, že 
bývalí obyvatelé hradu dál sledují, co se s hradem 
děje a kdo a jak s ním nakládá. Měl jste pocit, že vás 
někdo takto sleduje? 

No tak samozřejmě, že ta budova má v sobě sil-
nou zvláštní energii, takže nemůžu říct, že bych nic 
nevnímal. A jelikož jsem tam měl spoustu zajímavých 
zážitků, tak bych řekl, že to tak bude. 

Rozumím, tajemnem je Svojanov doslova obe-
střen, o tom mluví i moje babička, která žila v Hlás-
nici. Budete na hradě ještě přes léto? 

Budu zde do konce června. Poslední víkend v červ-
nu nás čeká veliká událost. Svojanov slaví 800 let a je 
připraveno mnoho akcí. Bude to mimořádné výročí s 
opravdu velkým programem. Jakmile návštěvník pro-
jde hradní bránou, bude se všude něco dít. Program 
bude připomínat 800 let historie Svojanova. Bude to 
jedinečné. 

A zároveň to bude vaše rozlučka, opravdu velko-
lepá tedy. 

Ano, dá se to tak říci. Ale doufám, že se budu vracet. 
Co byste našemu hradu popřál? 
Aby vydržel v kondici, v jaké je, aby se o něj město 

nadále dobře staralo a nadále ukazovalo, jak městský 
hrad může dobře fungovat. Přeji hradu, aby měl dob-
rou návštěvnost a aby ty prostředky od návštěvníků 
byly moudře investovány. 

Markéta Kutilová
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Jak a co četli naši předkové před třemi sty 
lety? Většina z nich byla negramotná, proto 
byli odkázáni na poslouchání čteného slova: 
na předčítání z  tzv. knížek lidového čtení, 
pranostik, kalendářů, ve velké míře také na-
slouchali kázáním a duchovním písním. Kos-
telní písně měly nadto výhodu, že se zpívaly 
opakovaně, jejich snazší zapamatování umož-
ňovaly i  podmanivé melodie; proto ovlivnily 
nejširší vrstvy obyvatel více než jiné texty, 
a  proto dnes právem věnujeme pozornost 
starým kancionálům, tedy sbírkám kostelních 
písní. Nejpozoruhodnější jsou pak kancionály 
rukopisné, neboť do nich kantoři zaznamenali 
lokální, specifický repertoár, který se mnoh-
dy odlišoval od oficiálních, tištěných zpěv-
níků – můžeme zde najít nejen zvláštnosti 
nářeční, ale třeba i pozoruhodné melodie či 
zcela nové texty. Jedním z těchto rukopisných 
kancionálů je tzv. Poličský kancionál z polo-
viny 16. století, známý díky svým bohatým 
iluminacím. V Městském muzeu Polička se ale 
nachází ještě jeden, méně nápadný zpěvník 
(označený K  14), který byl teprve nedávno, 
díky grantu ministerstva kultury, zrestauro-
ván a zdigitalizován (lze si jej prohlédnout na 
www.manuscriptorium.com). 

Protože se dochoval bez titulního listu 
a jakýchkoli poznámek o písaři, místě a době 
vzniku, můžeme se pouze spolehnout na při-
bližné určení těchto údajů podle typu písma 
a podle písňového repertoáru. Podle obojího 
mohl kancionál vzniknout někdy kolem po-
loviny 17. století – nikoli před rokem 1647, 

Neznámý rukopisný kostelní zpěvník z muzejních sbírek
kdy vyšla Česká mariánská muzika od Adama 
Michny z Otradovic, z níž písař opsal něko-
lik textů. Neobvykle hojné jsou písně prosící 
o ochranu před tureckými vojsky, jedna do-
konce s upřesňujícím nadpisem „v rozmáhání 
nepřítele zlého, těchto časů zvláštně Turka 
nepřítele,“ můžeme tedy předpokládat, že ru-
kopis byl sepsán v době tureckých vpádů na 
Moravu a do Uher, nejspíš již v letech 1663–
1664. Kdo jej však vytvořil, kde a pro koho, se 
dnes můžeme jen dohadovat. 

Tvorbou rukopisných zpěvníků se nejčastěji 
zabývali kantoři, školní učitelé, neboť na jejich 
bedra obvykle spadalo i zajištění kostelní hud-
by. Zpěvníky většinou nebývaly soukromým 
vlastnictvím, patřily kostelnímu kůru, kde se 
kolem nich shromažďovali zpěváci, tzv. literáti, 
nebo právě školní žáci. Kancionál, ať už tištěný 
či rukopisný, byl drahou záležitostí, všichni zpě-
váci obvykle měli jen jeden dohromady. I tak si 
jej mohly dovolit jen větší kostely. Náš rukopis 
věnoval muzeu František Votava z  Korouhve 
roku 1888. Z uvedených důvodů ale není prav-
děpodobné, že by byl sepsán přímo v Korouhvi, 
ale spíše vznikl pro kostelní kůr v  některém 
z větších měst v okolí. Nejvíce se nabízí právě 
Polička, protože v  ní působilo významné lite-
rátské bratrstvo, obnovené roku 1653; podle 
několika „provozních“ poznámek v  kancionále 
(kdo má co kdy zpívat) se zdá, že jej ke svému 
zpěvu užívali právě literáti. K  Poličce rovněž 
odkazuje několik lístků, do rukopisu volně vlo-
žených. Do Korouhve, potažmo do vlastnictví 
rodiny Votavovy, mohl kancionál doputovat po 
zrušení literátských bratrstev, které nařídil Jo-
sef II. roku 1783. Majetek bratrstev byl tehdy 
prodáván v dražbě, a tak se nejeden kancionál 
dostal do soukromých rukou. 

Jak vlastně tento znovuobjevený rukopis 
vypadá? Čítá téměř čtyři sta stran plných 
duchovních písní. Část písňových textů je no-

tovaných, část opatřena pouze nápěvovými 
odkazy – ve starých kancionálech bylo běž-
nou praxí uvádět místo not pouze počáteční 
slova jiné, všeobecně známé písně, na jejíž 
nápěv se měl uvedený text zpívat. Stačilo na-
psat třeba „Zpívá se jako Narodil se Kristus 
Pán“ na začátek nové či málo známé písně, 
a každý zpěvák ji mohl ihned zanotovat, tře-
baže neznal noty. V tomto zpěvníku najdeme 
písně k různým obdobím církevního roku (ad-
ventní, vánoční, velikonoční atp.), řadu písní 
o  svatých, naučné písně vysvětlující kato-
lickou věrouku, ale také písně proti moru či 
proti sněhu a mrazu. Jako zvlášť cenný se jeví 
vánoční a adventní repertoár, neboť obsahuje 
řadu dosud neznámých textů. 

Zajímavé jsou rovněž vazby na protestant-
ské zpěvy. Náš rukopis je bezesporu katolický: 
vznikl v době, kdy jediné povolené nábožen-
ství u nás bylo katolické, a obsahuje mnoho 
textů s  typicky katolickými tématy (úcta 
k Panně Marii a svatým, katechetické písně). 
V první polovině 18. století si však do něj jeho 
tehdejší uživatelé připsali několik nových pís-
ní, mezi nimi i jednu vydanou evangelickými 
exulanty, a k jedné starší písni připsali, že se 
má zpívat „jako v Třanovském“, tj. ve zpěv-
níku Jiřího Třanovského Cithara sanctorum 
(1636), opakovaně vydávaném luteránskými 
exulanty. Náš rukopis tak sice sloužil nadále 
ke zpěvu v katolickém kostele, ukazuje se na 
něm ale, že hranice mezi pravověrným kato-
líkem a tajným nekatolíkem nebyly tak ostré, 
jak se nám dnes s odstupem doby zdá. I při 
katolické mši mohla zaznít slova či melodie 
písně, která vznikla mezi vyhnanci odlišné 
víry. Ostrá hranice mezi „katolickým“ a „ne-
katolickým“ vedla snad jen v  případě ofi- 
ciálních, tištěných zpěvníků; ale tento rukopis 
a četné jiné rukopisy dokládají, že v praxi roz-
hodovala víc široká oblíbenost písniček než 
jejich konfesijní původ. 

Mgr. Kateřina Smyčková, Ph.D.

OTEVŘENÉ PRACOVNÍ POZICE

SOCIÁLNÍ PRACOVNÍK/
PRACOVNICE

služba Osobní asistence a Charitní pečovatelská
služba

Přihlašování do 11. června. 

KONTAKT:
Mgr. Jana Dobrovolná
j a n a . d o b r o v o l n a @ p o l . h k . c a r i t a s . c z

policka.charita.cz / Volná místa

+420   731  598  763

Detailní informace o
pozicích na webu.

  
 www.buxava.cz 
 

 
 

 

 
 
 

Dodáváme 
do obcí: Proseč, Budislav, Borová,  
Litomyšl, Polička, Skuteč a jejich okolí 

 

Nabízíme 
polínka 25-50 cm (dle dohody) 
nebo polena o délce 1 m. 
K dispozici je listnaté i jehličnaté dřevo. 

 
 
 
 

 
+420 792 408 048 info@buxava.cz 
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Tradiční Čas pro neobyčejné zážitky při-
pravený poličskými organizacemi, školami, 
spolky, ale i restauracemi a kavárnami na-
bídne mimořádné a nevšední zážitky pro 
všechny věkové kategorie. Vydejte se na 
večerní putování městem.

Muzeum věnuje celý večer poličskému 
unikátu - STŘEDOVĚKÝM HRADBÁM. Máte 
možnost projít si všechny zpřístupněné hra-
dební úseky najednou. Zjistíte mnohé za-
jímavosti o historii opevnění, například jak 
fungovala boční palba nebo čím byly napáje-
ny vodní příkopy. V noci pak hradby v parku 
ozáří ohňová show.

Vidět pulsující město z ochozu kostela sv. 
Jakuba bude dalším neobyčejným zážitkem 
večera. 

 Lákají vás zážitky UMĚLECKÉ a HUDEB-
NÍ? Prohlédněte si nejzdařilejší kresby Bohu-
slava Martinů na přehlídce na mostě v parku. 
Zazpívá vám k tomu sbor Juliettes. Do plánu 
přidejte i divadelní představení Zlaté tele v 
Evangelickém kostele nebo instalaci originál-
ních kreseb a maleb studentů sexty Zrcadla: 
Odlesky umění ukrytou pod kupolí poličské-
ho gymnázia. Zavítejte do ulice Šaffovy, čeká 
na vás výstava uměleckých děl, originální 
trička a výstupy živé hudby. Na náměstí před 
knihovnou si můžete odpočinout při kon-
certě Pavly Boučkové v doprovodu Františ-
ka Vomáčky. Různé hudební žánry rozezní 
Divadelní klub, kde se bude muzika pouštět 
z vinylových nosičů. Veřejnou hudební pro-
dukci si připravil i Garage band, Fízl band a 
Impolite. Zážitkem bude netradiční přehlíd-
ka spodního prádla a pouliční kapela u Pon-
topolis v Riegrově ulici. 

Kdo víc tíhne k TECHNICE a VĚDĚ, ví, že 
nesmí minout Centrum technického vzdělá-
vání Půda, kde bude probíhat noční trénink 
robotů na letní olympiádu! Chemické po-
kusy, workshop s 3D tiskárnou a grafickým 
programem na vás čekají na Střední škole 
obchodní a služeb SČMSD. Hasiči představí 
ukázky zásahové techniky a vybavení pro 
různé typy zásahů a budou připraveni vám 
zodpovědět všechny dotazy. Přední výrobce 
hasičské techniky firma THT Polička předsta-
ví zájemcům své výrobní prostory, kde vzniká 
záchranářská technika.

 Nabídka je bohatá, takže budete-li potřebo-
vat rozjímat, máte možnost při kadeřnických, 
kosmetických a masérských workshopech na 
Střední škole obchodní a služeb, v Evangelic-
kém kostele, kostele sv. Jakuba i kostele sv. 
Michaela. Pro odvážné doporučujeme márnici 
u hlavní hřbitovní brány.

Děti vezměte s sebou, bude přece Den 
dětí! Čeká na ně po městě mnoho HRAVÝCH 
a TVOŘIVÝCH aktivit! Možností máte několik. 
Tvořivou dílnu a středověký fotopoint nabízí 
muzejníci u hradeb, čtenářskou pohádkovou 

NENECHTE SI UJÍT – POLIČKA  
V RYTMU NEOBYČEJNÝCH ZÁŽITKŮ

dílnu najdete v knihovně, balónkovou dílnu 
potkáte v Pivotéce na náměstí a výtvarný 
workshop v Šaffově ulici. V rodinném centru 
MaTami můžete tvořit nebo se sami stát umě-
leckým dílkem a nechat si pomalovat obličej. 
Štěstí vyzkoušejte v tombole Obchůdku s dár-
kovým zbožím a dekoracemi na ulici Kostelní. 
A jako sladkou tečku dopřejte dětem cukrář-
skou dílnu v SOŠ a SOU Polička.

K dokonalosti večera už stačí jen GUR-
MÁNSKÝ ZÁŽITEK! Bude tím správným gas-
tronomickým zážitkem opékání buřtíků na 

zahrádce kavárny Palačinka? Výbornou kávu 
a domácí dortík dostanete také tam. V Polič-
ce pro tento večer vzniknou navíc dvě nové 
kavárny ... Školní kavárna SOŠ a SOU Polič-
ka a Farní kavárna s „Boží“ kávou na farní 
zahradě. Milovníci dobrého jídla se zastaví u 
grilu a rožně Řeznictví Makovský a Plůtku, v 
Pivotéce nebo v Šaffově ulici. 

Čas pro neobyčejné zážitky nastane v so- 
botu 1. června od 17.00 a bude trvat do  
pozdních nočních hodin. 

Více na www.cbmpolicka.cz

Vzhledem k omezené kapacitě reprezentačního sálu radnice je nutná rezervace na tele-
fonním č. 603 899 313.
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20.

17. PONDĚLÍ 19:00

ČTVRTEK 15:00 

Pasování školáčků MŠ
Luční Polička

Společně sami

2. NEDĚLE 13:00

Dobrodružný / komedie /
animovaný | Francie | 85
min | přístupný bez
omezení | český dabing

Nerozlučná dvojka

10. PÁTEK 17:00

Pietní akt u hrobu
Bohuslava Martinů

Mužský pěvecký sbor
Bohuslava Martinů města
Poličky

19. STŘEDA 19:00

Dobrodružný | USA | 107
min | přístupný bez
omezení |  české titulky

Nezlomní

24. PONDĚLÍ 19:00

Romantická komedie | ČR |
82 min | do 12 let
nepřístupný | české znění

Láska na zakázku

140 Kč dospělý
120 Kč dítě 12 - 15 let

2. NEDĚLE 16:00

Dobrodružný / rodinný |
USA | 108 min | přístupný
bez omezení | český
dabing 

Imaginární přátelé

9. NEDĚLE 16:00

Garfield ve filmu
Dobrodružný / komedie /
animovaný | USA / Velká
Británie | 101 min | přístupný
bez omezení | český dabing 

11. 12. STŘEDA 14:30

Oslava 60. výročí        
založení školy

MŠ Čyřlístek

13. ČTVRTEK  17:00

Zasedání městského
zastupitelstva

Malý sál Tylova domu
přístupné veřejnosti

7. 

5. STŘEDA 17:00

26. STŘEDA 19:00

Drama | ČR | 90 min | do
15 let nepřístupný | české
znění 

Jedna noc

140 Kč

23. NEDĚLE 16:00

Lassie: Nové
dobrodružství

Volby do
Europarlamentu

Koncert žáků tanečního
oboru ZUŠ Bohuslava
Martinů Polička

ÚTERÝ 17:00

140 Kč dospělý
120 Kč dítě 4 - 15 let

150 Kč dospělý
120 Kč dítě 4 - 15 let

140 Kč dospělý
120 Kč dítě 4 - 15 let

Drama | ČR | 90 min |
nevhodné do 12 let | české
znění

140 Kč dospělý
120 Kč dítě 12 - 15 let

140 Kč dospělý
120 Kč dítě 4 - 15 let

Nepřístupné
veřejnosti

Rodinný | Německo | 91 min
| přístupné bez omezení |
český dabing

140 Kč dospělý
120 Kč dítě 4 - 15 let

Závěrečný slavnostní
koncert  ZUŠ
Bohuslava Martinů
Polička

pátek 14:00 - 22:00

8. sobota 8:00 - 14:00

ČE R V E N
2 0 2 4

K U L T U R N Í
K A L E N D ÁŘ

www.tyluvdumpolicka.czVrchlického 53, Polička

Sledujte nás:

Reklamní partneři Tylova domu

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA.
V Tylově domě se vstupenky prodávají vždy pouze hodinu před danou akcí. Elektronické vstupenky zakoupíte přes
vstupenkový systém na www.tyluvdumpolicka.cz. Předprodej vstupenek zajišťuje: Informační centrum Polička,
Palackého nám. 160, tel. 461 724 326.  SLEVY NA VSTUPNÉM: *studenti, senioři 60+, ZTP, **plná cena/ZTP/P, pokud
není uvedeno jinak.

ÚTERÝ 17:0011.

Vstupné na
místě

Vstupné na
místě
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Exkluzivní zahraniční vystupující v  čele s  Niño de Elche 
nebo Vega Trails doplňují významná jména domácí alterna-
tivní scény.

Uhrančivý flamenco inovátor Niño de Elche, britští folko-
ví experimentátoři Stick In The Wheel, Vega Trails – unikátní 
spojení hudebníků z Portico Quartet a Mammal Hands nebo 
nekompromisní mix psychedelie, surf rocku a  karibských 
rytmů v podání Conjunto Papa Upa. Takové budou české pre-
miéry na Colour Meetingu v Poličce. Hudební program skvě-
lých zahraničních umělců doplňují zvučná jména české scény 
v čele s Midi lidi, Zrní, Beatou Hlavenkovou, která zahraje spo-
lečný set s HRTL, Bára Zmeková nebo Fyield (unikátní projekt 
Václava Havelky a islandského hudebníka Pana Thorarensena). 

 21. ročník festivalu Colour Meeting 
12.–13. července, Polička 
Vstupenky: 770 Kč do 11. 7. 
„I  letos jsme pro návštěvníky Colour Meetingu připravili 

spoustu lahůdek. Vedle těch tradičních kulinářských na porcelánu 
půjde především o ty hudební. Program festivalu je žánrově velmi 
otevřený, aby se nikdo nenudil a našel si aspoň několik umělců, 
kteří jej zaujmou nebo pobaví. Jsem rád, že se nám daří držet 
pomyslnou laťku a přivážet našim návštěvníkům stále nová a ak-
tuální jména (např. britští Stick In The Wheel, kyperská novinka 
Buzz’ Ayaz nebo česko-islandský projekt Fyield). A mám velkou 
radost ze scény v kostele Sv. Jakuba, která se nám velmi osvěd-
čila a  kde probíhají pro mnohé možná nejzajímavější koncerty 
festivalu. Na své si ale přijdou i pohodáři, kteří jdou na festival 
především potkat své známé, pobavit se a zazpívat si se svými 
starými oblíbenci. To jim letos určitě splní např. Midi lidi, Zrní 
nebo Modré hory,“ říká k dramaturgii letošního Colour Meetingu 
ředitel festivalu Dušan Svíba. 

Colour Meeting 2024
 Česko-slovenská hudba na Colour Meetingu 
Česká i slovenská alternativní scéna má na Colour Meetingu 

své místo již přes dvacet let a letos je také významnou součás-
tí hudebního programu. Na festivalu se představí stálice české 
scény elektropopová kapela Midi Lidi, která má na kontě stejně 
tak nespočet hitů jako odehraných koncertů. Společně s nimi do 
Poličky dorazí také Zrní, jejichž nezaměnitelná poetika, práce 
s elektronikou i skladatelsko-producentský přístup táhnou publi-
kum už řadu let. Mezi dalšími se mohou návštěvníci těšit také na 
koncert Beaty Hlavenkové s výjimečným performerem na modu-
lární syntezátor Leošem Hortem alias HRTL. Představí se také 
slovenská skupina Modré hory. Uznávané album Manuša přiveze 
slovenská zpěvačka Júlia Kozáková, novou desku na Colour Mee-
tingu představí také Bára Zmeková nebo pražská kapela Hard to 
Frame. Jedinečnou šanci mají návštěvníci také k vidění projek-
tu fyield, za nímž stojí český hudebník Václav Havelka společně 
s  islandským producentem Panem Thorarensenem, kteří se na 
pozadí klimatické krize společně s dokumentaristou Ivem Bystři-
čanem a dalšími členy expedice vydali rozluštit zprávy vycházející 
z ropného vrtu, geotermální elektrárny nebo aquaponické farmy. 
Režisér Ivo Bystřičan z výpravy přivezl film Neviditelné krajiny, 
Fyield pak album Future Landscapes. Na Colour Meetingu uve-
deme jak kapelu Fyield, tak film Neviditelné krajiny. 

Colour Meeting není ale postaven jen na hudebním programu, 
důležité je vzájemné propojení, kontrasty odlišných nálad žánrů 
i uměleckých vyjádření, které u návštěvníků dokáží vyvolat sta-
vy překvapení a euforie a samozřejmě také domácká atmosféra 
a to, že tady potkáte kupu starých i nových známých. V neopa-
kovatelné atmosféře mezi lipami v parku u poličských hradeb si 
můžete dát domácí jídlo v porcelánovém talíři jako od babičky, za-
pít ho poličským pivem a hloubat nad programem a přemítat, co 

všechno chcete vidět. A že je co objevovat. Letošní ročník Colour 
Meetingu proběhne 12. a 13. července 2024 v parku u hradeb 
v Poličce. Dvoudenní vstupenky za 660 Kč jsou k dispozici pouze 
do 31. května. Na 3 pódiích se představí více než 20 hudebních 
a divadelních představení. 

Kompletní hudební program: 
NIÑO DE ELCHE (ES), MIDI LIDI, STICK IN THE WHEEL (UK), 
ZRNÍ, VEGA TRAILS (UK), BEATA HLAVENKOVÁ + HRTL, CON-
JUNTO PAPA UPA (NL), MODRÉ HORY(SK), BUZZ‘ AYAZ (CY), 
BÁRA ZMEKOVÁ, FYIELD (CZ/IS), JÚLIA KOZÁKOVÁ – MANU-
ŠA (SK), KOLEKTIVNÍ HALUCINACE, MORDÁI (HU), HARD TO 
FRAME, RUST (LB), BARBORA XU 

Divadelní program bude zveřejněn během června. 

1. 6. ve 21:00 
Pouštění muziky z vinylových nosičů vol. 2 
70‘ 80‘ 90‘ s new wave, punk rock, ska, rockabilly, pop, funky. 
6. 6. ve 20:00 
Laco Deczi & Celula New York 
Laco Deczi & Cellula New York (SK, CZ, USA) – jazz / fusion 
Vstupné: 450 Kč/350 Kč předprodej na goout.cz 
7. 6. v 18:00 
4. absolventský koncert ZUŠ 
Další z řady absolventských koncertů ZUŠ. Tentrokrát se v Di-
vadelním Klubu představí zpěvačka Eliška Lněničková, Daniel 
Jaščevský na keyboard, bicista Šimon Bartoš a jako host kapela 
Tommy’s Band.
Vstupné: volné. 
8. 6. v 18:00 
TWO TITLE FIGHTS – ŽIVÉ PROMÍTÁNÍ 
Vémola vs. Végh – Kyncl vs. Peňáz – Kozma vs. Surdu 
Vstupné: 150 Kč 
13. 6. 17:00 
Závěrečné představení nejstarších žáků LDO ZUŠ BM Polička 
Vstupné: 60 Kč/30 Kč 
14. 6. ve 21:00 
Divoháj – Ze života hmyzu 
Kouzelná hra v kouzelném prostředí nočního Liboháje v místě 
bývalého ochotnického divadla. Občerstvení zajištěno, sezení 
s sebou. Místo naleznete tak, že půjdete od stadionu nahoru 
a pak u konce zahrádek odbočíte vlevo. 
Výstupné: dobrovolné 
18. 6. ve 21:00 
FOTBALOVÉ EURO 2024 na plátně 
PORTUGALSKO vs. ČESKO 
22. 6. 15:00 
FOTBALOVÉ EURO 2024 na plátně 
GRUZIE vs. ČESKO 
22. 6. 18:00 
Clash of the stars 8 
Živé promítání populární série zápasů. 
Vstupné: 150 Kč 
25. 6. 8:00 – 13:00 
Co Lučan, to muzikant 
Vystoupení kapel žáků devátých tříd ZŠ Na Lukách, předsta-
vení pro školy. 
25. 6. 18:00 
Co Lučan, to muzikant 
Vystoupení kapel žáků 9. tříd ZŠ Na Lukách. 
Vstupné: 50 Kč 
26. 6. ve 21:00 
FOTBALOVÉ EURO 2024 na plátně 
ČESKO vs. TURECKO

DIVADELNÍ
KLUB

Vážení příznivci a návštěvníci Tylova domu, 
v červnu na vás čeká několik zajímavých akcí. 5. 6. uvítáme 

na prknech Tylova domu žáky tanečního oboru ZUŠ B. Martinů 
Polička a 11. 6. proběhne „Závěrečný slavnostní koncert“ ZUŠ 
B. Martinů. 

7.– 8. 6. proběhnou volby do Europarlamentu. 
12. 6. Mateřská škola Čtyřlístek oslaví 60. výročí založení 

školy výstavou dětských prací a vystoupením dětí a následně je 
pro děti připraven bohatý program, kterým provede pan Adolf 
Dudek. 

Zasedání městského zastupitelstva přístupné veřejnosti se 
koná 13. 6. v malém sále Tylova domu od 17:00 hod. 

Velký den pro předškoláčky mateřské školy Luční Polička 
nastane 20. 6., kdy budou pasováni na školáčky. 

Již pro vás připravujeme program třídenního multižánrové-
ho festivalu *555, který se uskuteční 23.–25. 8. na náměstí 
a  Valech Poličky. Těšit se můžete na pestrý program, který 
uveřejníme v  průběhu července na našich plakátovacích plo-
chách a stránkách Tylova domu www.tyluvdumpolicka.cz. 

Film „Nerozlučná dvojka“, který je napínavým rodinným 
příběhem o tom, že přátelství je tím největším dobrodružstvím 
v životě, a i ty nejmenší postavy mohou hrát hrdinské role, za-
hájí 2. 6. program červnového kina. Druhým filmem 2. 6. bude 
dobrodružný příběh o dívce s mimořádnými schopnostmi a srd-
cem na pravém místě „Imaginární přátelé“. Světoznámý kocour 
Garfield, který nesnáší pondělky, miluje lasagne a nejraději by 

Tylův 
dům zve

prospal život uvnitř v pohodlí, se vydá ven do nepohody na velké 
dobrodružství 9. 6. v dramatu „Společně sami“ 17. 6. budeme 
mít možnost poznat tři příběhy konkrétních studentů, kteří svůj 
studijní náskok před příjímacími zkouškami na medicínu chtějí 
získat poněkud bizarně, pitvou reálného člověka. Začínají tak 
vytvářet plán, kde seženou svoji oběť. „Nezlomní“ 19. 6. nás 
nechají nahlédnout do dojemného příběhu natočeného podle 
skutečných událostí a podle knižního bestselleru Mikaela Lind-
norda. Mark Wahlberg se během vytrvalostního závodu napříč 
džunglí spřátelí s toulavým psem. Když se pak pod vlivem okol-
ností musí do té doby výhrou posedlý Michael rozhodnout, jestli 
obětuje psa, nebo vítězství, konečně ukáže svou lidskou tvář. 
V tu chvíli ale začíná skutečný závod – závod s časem, protože, 
aby Artuš přežil, potřebuje ho dostat do bezpečí a zajistit mu 
lékařskou péči. 23. 6. uvedeme dojemný příběh o nerozlučném 
přátelství mezi chlapcem a  jeho psem „Lassie: Nové dobro-
družství“. Dávejte si pozor na to, co si přejete, může se to splnit, 
a to nejen v nové komedii 24. 6. „Láska na zakázku“. Posled-
ním červnovým a zároveň i posledním filmem prvního pololetí 
roku bude 26. 6. „Jedna noc“ s otázkou: „A co byste pro lásku 
udělali vy?“ 

Kompletní program kina Tylova domu www.tyluvdumpolic-
ka.cz. 

Vzhledem ke zvyšujícím se cenám výpůjčného od poskyto-
vatelů jsme pozastavili prodej Kinopermanentek. Již zakoupené 
platí stále. Opětovný prodej za zvýšenou cenu bude zahájen 
v září. Děkujeme za pochopení. 

Kompletní program na www.tyluvdumpolicka.cz. 
Programovou nabídku zveřejňujeme také na sociálních sítích 

Facebook a Instagram. 
Vážení a milí přejeme vám krásné kulturní zážitky, děkujeme 

za vaši přízeň a těšíme se s vámi na viděnou. 
Tým Tylova domu
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Výstava: PŘÍBĚH DŘEVĚNÝCH HRA-
ČEK 

12. května – 1. září 
Dřevěné hračky v  sobě ukrývají spous-

tu příběhů. Příběh stromu, ve kterém ros-
tou, aby mohly být vyřezány, příběhy jejich 
tvůrců a především příběhy, které s hrač-
kami rozehrávají samy děti a všichni ti, kdo 
si rádi hrají. Na výstavě budou představe-
ny dřevěné hračky od konce 19. století do 
současnosti z  muzejních sbírek i  od sou-
časných moderních tvůrců. 

A co by to bylo za výstavu o hračkách, 
kdybyste si nemohli pohrát! Výstavou pro-
línají rozmanitá zákoutí, kde můžete roze-
hrát své příběhy. Přijďte si vystavět měs-
to z  dřevěných kostek nebo je naložit na 
korbu náklaďáku a  převézt do jiného pří-
běhu. Rozezvučte dřevěné hudební nástro-
je a  svou fantazii a  zručnost prověřte při 
skládání, vkládání, provlékání či navlékání. 
Čeká na vás také velká herna s kuželkami, 
kuličkovou dráhou i  vláčkodráhou, dře-
věnými stavebnicemi, magnetické puzzle 
a mozaiky, stolní, balanční i pohybové hry. 
Nejen pro malé kutily bude připravena díl-
na, kde si mohou sami vyrobit jednoduchou 
dřevěnou hračku. 

Důležité informace: 
V  dopoledních hodinách upřednostňu-

jeme objednané školní skupiny. Doporu-
čujeme proto veřejnosti si před návštěvou 
termín telefonicky ověřit na tel. 461 723 
855. V červnu jsou přístupné také další ex-
pozice mimo hlavní budovu muzea – Rod-
ná světnička B. Martinů, Gotické opevnění 
a Galerie v radnici vždy s průvodcem. Vstu-
penky je nutné zakoupit předem v budově 
muzea. Podrobnosti o  času prohlídek na-
jdete na www.cbmpolicka.cz.

Muzejní výročí v roce 2024 
V  letošním roce se čtyřkou na konci si 

můžeme připomenout několik milníků 
poličského muzea. 

Před 90 lety – v r. 1934 – bylo slavnost-
ně otevřeno muzeum v  nynější budově. 
Původní chlapecké školy byly (1928) pře-
stěhovány do novostavby na nábřeží a ma-
jitel staré budovy, město Polička, ji věnoval 
Musejnímu spolku. 

Před 40 lety – v r. 1984 – došlo po dlou-
hodobé stavební rekonstrukci domů čp. 
113 a 114 v Tylově ulici k otevření moderní 
expozice Památník Bohuslava Martinů, je-
hož autorem byl muzikolog muzea PhDr. 
Iša Popelka. 

Před 30 lety – v r. 1994 – byla ukonče-
na dlouholetá rekonstrukce radnice, kterou 
město využilo pro expozice starého a mo-
derního umění poličské galerie. Výtvarné 
umění dostalo důstojné prostory a  cenná 
barokní budova získala vhodné využití. 

Před 15 lety – v r. 2009 – proběhlo slav-
nostní otevření nových muzejních expozic 
v  rekonstruované budově čp. 112 Šaffova 

PROGRAM MĚSTSKÉHO MUZEA A GALERIE POLIČKA
ulice. Od tohoto roku vstupujete do mu-
zea novým vchodem a nabízíme Vám stále 
nové výstavy a akce. 

Radnice – historické interiéry 
V  letošním roce si připomeneme 30 let 

od slavnostního otevření expozic starého 
a moderního umění v barokní radnici. Bu-
dova po dlouholeté generální rekonstrukci 
zazářila na náměstí jako drahokam a pře-
kvapila i  rozsáhlými a kvalitními sbírkami. 
V duchu dobové estetiky byly všechny pro-

story bíle vymalovány, ale čas šel dál. Od 
loňského roku probíhají v 1. patře barevné 
výmalby interiérů, doplňování textilních 
prvků, obnova původních podlah a  nový 
způsob instalace exponátů, včetně využití 
historického nábytku. Pozornost přitahuje 
nejenom barokní kaple, ale i nově obnovená 
gotická kaple ukrytá ve věži. V 1. patře je 
představeno staré umění včetně evropsky 
proslulé obrazárny hrabat z  Hohenemsu 
a  ve 2. patře moderní umění – počínaje 
krajináři Vysočiny a konče nejnovějšími díly 
současnosti. 

Galerie v radnici je přístupná od 8. červ-
na, 9–12 a 13–17 hod., denně mimo pon-
dělí, odchod v každou celou hodinu s prů-
vodcem z  muzejní budovy (Šaffova 112). 
Podrobnosti o  provozu galerie najdete 
v muzeu a na www.cbmpolicka.cz. 

Akce: ČAS PRO NEOBYČEJNÉ ZÁŽITKY 
2024 

1. června 
Muzejní noc v Poličce neboli Čas pro ne-

obyčejné zážitky je speciální program plný 
mimořádných a  nečekaných zážitků pro 
všechny věkové kategorie připravený polič-
skými organizacemi, institucemi, školami, 
spolky, ale i restauracemi a kavárnami. 

Připravujeme: 
Akce: SKŘÍTKOVÁNÍ 
sobota 27. července 
Říká se, že jednou do roka se nám ote-

vírá tajuplný svět skřítků. Kdy jindy by to 
mohlo být, než o prázdninách! Skřítkování 
je celodenní rodinný festival plný zážitků, 
objevování, pohádek, hravých úkolů, tvoři-
vých dílen i zábavných show! 

Akce: ZAŽÍT MARTINŮ! 
sobota 17. – 18. srpna 
Vážná hudba a slavný poličský skladatel 

Bohuslav Martinů tak trochu JINAK! Zá-
bavné edukativní programy pro děti i rodi-
če, zahájení výstavy k  Roku české hudby 
a hned dva koncerty: sobotní večerní v sále 
barokní radnice a nedělní dopolední matiné 
v kostele sv. Michala. A jako vždy také kos-
týmované a oživené prohlídky rodné svět-
ničky na věži kostela sv. Jakuba.

HRADEC KRÁLOVÉ 
21.– 28. 6. Mezinárodní divadelní festival 
Největší divadelní přehlídka v  České re-

publice. Festival Regiony představuje na-
prosto ojedinělou, pulzující událost reflek-
tující bohatý průřez aktuálního tuzemského 
i světového kulturního dění. 

CHEB 
27.– 30. 6. – FIJO – Mezinárodní festival 

dechových orchestrů 
JINDŘICHŮV HRADEC 
31. 5.– 2. 6. – Dny města – koncerty, 

dětský den, báječný jarmark, zábavné tkaní 
pro děti, promítání, hudba hradní stráže, ble-
ší trh a další bohatý program. Místo konání: 
centrum města, Muzeum fotografie, Dům 
gobelínů, Hvězdárna a planetárium. 

KUTNÁ HORA 
22.– 23. 6. – Královské stříbření Kutné 

Hory – 30.ročník 
Oblíbený středověký festival se pokloní 

králi Václavu IV. s královnou Žofií a představí 
šermíře, rytíře, tanečnice a komedianty v at-
mosféře počátku 15. století. Koná se v parku 
pod Vlašským dvorem. 

LITOMYŠL 
8. 6.–7. 7. – Smetanova Litomyšl 
TELČ 
9. 6. – Koncert filmových melodií pod 

širým nebem 
Symfonický orchestr Masarykovy univerzi-

ty. Koncert na náměstí Zachariáše z Hradce. 
TŘEBOŇ 
7.– 8. 6. – Muzejní noc v Třeboni 
Akce v objektech DŠN a GBU s doprovod-

ným programem (workshopy, přednášky, 
koncerty). 

Bližší informace a více tipů na výlet na 
www.ceskainspirace.cz 

Česká inspirace

kuchyně a interiéry

Hledáme novou posilu.

Truhlář / 
       nábytkář

Volejte na:   +420 737 309 498

www.nabytek-hledik.cz

Co od Vás očekáváme
Praxi v oboru truhlář / nábytkář.
Kolektivní spolupráci,pečlivost a zodpovědnost.
Ochota učit se novým věcem.

Co nabízíme
Hlavní pracovní poměr nebo na ŽL.
Dobré finanční ohodnocení,odměny a roční odměny.
Příspěvek na stravu, možnost zaučení na CNC. 
Čtyři týdny dovolené + 3 Sick Days.

Pište na:      info@nabytek-hledik.cz



N
ES

EĎ
TE

 D
O

M
A

18
KU

LT
UR

A

V neděli 12. května s úderem 16. hodiny 
byla v  poličském muzeu zahájena výstava 
představující fenomén českých dřevěných 
hraček od konce 19. století do současnosti. 
Program vernisáže byl pestrý a veskrze dře-
věný. 

V úvodu všechny zúčastněné přivítala ře-
ditelka muzea Pavla Juklová, která přiblížila 
celkový koncept výstavy. Poděkovala všem, 
kdo hračky na výstavu zapůjčili i těm, co se 
na její přípravě podíleli, zejména muzejním 
kolegům a sponzorům. 

Hned po slavnostním zahájení následova-
lo divadelní loutkové představení. Dřevěné 
loutky ožily v  pohádce o  Popelce pod ve-
dením loutkoherce Tomáše Běhala. Vtipné 
a velmi sugestivní ztvárnění tradičního po-
hádkového příběhu mělo velký úspěch, a to 
nejen u nejmenšího obecenstva, ale i u do-
spělých. 

Poté měli všichni zájemci možnost vyrobit 

Zahájení výstavy
Příběhy dřevěných hraček

si dřevěné hračky hned ve dvou tvořivých 
dílnách. První vedl pan Zdeněk Bukáček 
z  Krouny, autor tradičních dřevěných sou-
stružených hraček. V  jeho společnosti si 
mohli vymalovat dřevěnou panenku, kterou 
si následně odnesli domů. Ve druhé dílně na 
ně čekala výroba medvídka, jenž se po zho-
tovení stal zdatným artistou otáčejícím se na 
provázku. 

Kromě tvoření si mohli návštěvníci nejen 
prohlédnout celou výstavu, ale i  si s  hrač-
kami pohrát v rozmanitých zákoutích, která 
výstava nabízí. 

Muzeum na vernisáž připravilo originální 
občerstvení rozličných chutí – podávané jak 
jinak než na dřevěných špejlích. 

Celá akce včetně počasí se velmi vydařila 
a doufáme, že si z ní všichni, kdo se ji zúčast-
nili, odnesli příjemný zážitek. 

Kolektiv Městského muzea 
a galerie Polička

Otevírací doba Otevřené Půdy pro veřej-
nost bude do čtvrtka 6. června posunuta ve 
všední dny na 15:00. Neděle zůstávají od 
14 do 18 hodin. Aktuální informace najdete 
vždy na našem webu http://puda.knihovna.
policka.org/. 

Programy a akce 
Robotí přehlídka – na sobotu 1. červ-

na Času pro neobyčejné zážitky chystá-
me na Půdě přehlídku robotů mezi 14:00 
a  18:00. Zapojit se mohou žáci základních 
škol z Poličky i okolí. Robota mohou stavět 
nebo programovat ve škole, doma nebo na 
Půdě. Propozice k  přehlídce, viz https://
puda.knihovna.policka.org/prehlidka-robo-
tu-2024. 

Odpoledne pak navážeme robotí Olympiá-
dou, která bude probíhat v prostorách Půdy 
v čase mezi 17:00 až 22:00. 

Do letošní Putovní konference jsme se 
připojili a na 5. června 14:00 – 17:00 pozvali 
Evu Nečasovou z AI dětem, která nám přiblí-
ží Základy umělé inteligence. 

Pro učitele od MŠ po SŠ pořádáme jed-
nou do měsíce inspirativní setkání. V pondě-
lí 10. června od 16:00 do 18:00 se sejdeme 
a prakticky si vyzkoušíme jak s umělou inte-
ligencí pracovat ve vzdělávání – workshop 
navazující na středeční přednášku o Umělé 
inteligenci. 

Přijďte, další informace a  registrační for-
mulář (dorazit můžete i  bez registrace, ale 
pomáhá nám to se lépe připravit) najdete 
na webové stránce https://puda.knihovna.
policka.org/digi-centrum-policka/. 

Letní škola pro učitele zaměřená na novou 

Městská knihovna & Půda 
Centrum technického vzdělávání Půda

informatiku, robotiku a  umělou inteligenci  
ve spolupráci se vzdělávací agenturou Edu-
Time proběhne 22.–26. července https:// 
puda.knihovna.policka.org/letni-skola-robo-
tiky-edutime-cervenec-2024/ . 

Léto na Půdě: Stále se můžete přihlašo-
vat na letní workshopy pro děti (15.–19. 7.). 
Kapacita příměstského tábora DOBYVATE-
LÉ VESMÍRU (5.–9. 8.) již byla naplněna. 

Prázdninové mikroskopování na Půdě 
Ani o letošních prázdninách nebudou mi-

kroskopy na Půdě zahálet. Pokud se chcete 
dozvědět, jak světelný mikroskop funguje 
a co všechno v něm můžete pozorovat, při-
hlaste se na některé z následujících setkání 
– vždy od 9 do 11 hod.: 

úterý 2. července: Seznamte se s mikro-
skopem (pro úplné začátečníky), 

úterý 9. července: Rostliny pod mikro-
skopem, 

úterý 16. července: Živočichové pod mi-
kroskopem, 

středa 28. srpna: Seznamte se s mikro-
skopem (pro úplné začátečníky). 

Bližší informace o náplni jednotlivých se-
tkání najdete na webu Půdy (http://puda.
knihovna.policka.org). 

Lektorkou programů je Mgr. Marcela Fel-
tlová. Programy jsou určeny dětem (počína-
je dokončenou 2. třídou) i dospělým a jsou 
zdarma, ale je třeba se na ně předem zare-
gistrovat. Počet účastníků jednoho progra-
mu je maximálně 8. Pokud si chcete rezer-
vovat místo, napište nebo zavolejte Marcele 
Feltlové (e-mail feltlova@knihovna.policka.
org, tel.: 777 296 592).

INZERCE
řádková
• Nabízím  rekonstrukce a  opravy starých 

komnů, čištění komínů, opravy žlabů, svodů, 
drobné zednické práce. Tel. 731 506 249,  
464 620 162 po 19. hod. 

• Provádíme očištění starých střech tlakovou vo-
dou a nátěr lakem nebo barvou. Zvýšení život-
nosti střech! Tel. 731 506 249, 464 620 162 
po 19. hod. 

• Servis chlazení – Milan Fajmon Bystré. Opravy 
průmyslového chlazení, montáž klimatizací a revi-
ze úniku chladiva, opravy chladniček a mrazniček. 
Tel.: 603 782 573

• Krmiva na Kruháči, Hegerova 1153, Polička - široký 
sortiment krmiv a potřeb pro psy, kočky, hlodav-
ce, ptáky atd. Nově v nabídce krmiva pro králíky 
a veškerou drůbež za nízké ceny. Tel: 777 587 649,  
777 627 575, libami@seznam.cz

• Koupím gramofonové LP desky do své archivní 
sbírky. Nesbírám vážnou hudbu, lidovky ani de-
chovky. Platba ihned v hotovosti. Děkuji za nabíd-
ky na tel.: 724 229 292 nebo e-mail: Fiat1955@
seznam.cz.

• Koupím gramofonové desky. Tel: 739 067 695

• Koupím staré pohlednice, bankovky, průkazy, vy-
znamenání, militaria, apod. Tel. 608 420 808

• Pronajmu 1 patro rodinného domu v Poličce  
731 506 249.

• Doučování češtiny a angličtiny pro ZŠ a SŠ od 
středoškolského učitele. Všední dny i víkendy, ča-
sová flexibilita. Tel. 777 112 174

• Koupím jakoukoliv JAWA, SIMSON, MZ, ČZ či PAV. 
Děkuji za nabídku. Tel. 723 971 027
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Milí členové a  příznivci MaTami, přejeme 
ke Dni dětí Vašim dětem jen to dobré! Ma-
Tami slaví v červnu 15 let a při této příleži-
tosti máme pro Vás v týdnu 17.–21. 6. vstup 
zdarma na dopolední klubíky rodičů s dětmi. 
Kromě pravidelných dopoledních aktivit pro 
rodiče s  dětmi nabízíme i  další podpůrné 
skupiny, poradny a akce. Přijďte mezi nás. 

ODBORNÉ PORADNY: 
Poradna zdravého životního stylu (Mgr. 

Kateřina Dobiášová) 
3. 6. (pondělí) 9:30–11:00 
Logopedická poradna (Mgr. Hana Dalí-

ková) 
3. a 17. 6. (pondělí) 16–18 hod., 100 Kč 

za konzultaci 
Poradna psychomotorického vývoje 

(Mgr. Bc. Iva Sedláčková) 
termín bude upřesněn 
ČAS PRO NEOBYČEJNÉ ZÁŽITKY 
1. 6. (sobota) od 17:00 do 21:00 hod. 
Čeká na Vás prohlídka rodinného centra, 

malování na obličej, tvořivá dílnička nejen 
pro děti, posezení s  občerstvením. Můžete 
využít přebalovací a kojící koutek. 

Podpora nastávajících rodičů – svépo-
mocná skupina 

4. a 18. 6. (úterý) 15–17hod. 
Cena za jedno setkání 70 Kč 
Přihlašujte se na prihlasse@matami.cz. 
Pravidelná setkávání nastávajících ro-

dičů, kojících matek, otázky a  odpovědi, 
propojení a  sdílení s  laktační poradkyní 
a  dulou Ing. Lenkou Novotnou. Aktivita 
bude probíhat jednou za dva týdny v úterý 
odpoledne. 

Podpora psychiky – svépomocná skupina 
6. 6. (čtvrtek) 17–20 hod.
Nabízíme Vám podporu v důvěrné skupi-

ně k vyslechnutí a sdílení Vašich zkušeností. 
Skupina je zdarma. 

Chystáme se do školky 
10. 6. (pondělí) 16–18 hod. 
Cena: 70 Kč 
Beseda s  psycholožkou Mgr. Karolínou 

Dobšíčkovou, jak dítěti připravit pohodový 
start v  mateřské škole. Přihlašujte se na 
prihlasse@matami.cz. 

Členská schůze 
11. 6. (úterý) od 16 hod. 
Vážení členové centra MaTami, srdečně 

Vás zveme na každoroční Členskou schůzi. 
Duševní zdraví
13. 6. (čtvrtek) 15–17 hod. 
Otevřené dveře Oblastní charity Polička 

předaly část svých pravidelných čtvrtečních 
aktivit DušeProstoru, spolku, jehož cílem je 
otevírat témata vztahující se k  duševnímu 
zdraví. Spolupráce s  MaTami přiblíží odpo-
lední klubové činnosti lidem z Poličska, pro 
které by mohl být dojezd do Svitav překáž-
kou v účasti. Více informací najdete na www.
duseprostor.cz. 

MaTami BLEŠMARK ve spolupráci s  SDH Pustá 
Rybná 

15. 6. (sobota) od 13 hod. 
Plánujete dělat jarní úklid? Máte plný 

dům věcí, které již nebudete užívat, ale je 
Vám líto je vyhodit? Nebo je chcete vyho-
dit? Ale co kdyby se hodily někomu jinému? 
Pojďme společně strávit příjemné sobotní 
odpoledne na fotbalovém hřišti v  Pusté 
Rybné a  budeme přesně takové věci pro-
dávat a  nakupovat. Děti si mohou prodat 
hračky, se kterými si již nehrají a  vydělat 
si nějaké korunky do pokladničky nebo za 
utržené peníze zase něco nakoupit. Pokud 
máte přebytky ze zahrádky, nebo něco vy-
rábíte, máte možnost nabídnout k prodeji. 
Budeme se řídit heslem – každé zboží má 
svého kupce. Nebojte se vzít cokoli, ať je 
z čeho vybírat, protože co se nehodí Vám, 
může se hodit někomu jinému. Odpoledne 
si zpříjemníme občerstvením (pivo, limo, 
párek v  rohlíku, …). Pro malé prodejce 
i kupce bude k dispozici například skákací 
hrad a malování na obličej. V případě ne-
příznivého počasí budou zajištěny stany 
jako přístřešky pro vaše prodejní prostory. 
Případně si vezměte s sebou deky, židličky 
a jiné vybavení Vašeho stánku. Bude i mož-
nost prodávat přímo z kufru osobního auto-
mobilu nebo přívěsného vozíku. Těšíme se 
na všechny! 

Zaměřeno na dospívání I. – diskusní 
skupiny 

26. 6. ( středa) 16:30–18:30 hod. 
Cena za jedno setkání 70 Kč 
Povede: Michaela Fialová 
Přihlašujte se na prihlasse@matami.cz. 
Celoroční setkávání s  adolescenty, ať už 

samostatně, tak i s jejich rodiči. Cílem této 
diskusní skupiny je podpora dospívajících 
dětí a  jejich rodičů, usnadnění jim celé-
ho procesu, kdy se z  dítěte stává dospělý. 
Celý cyklus je připraven tak, aby předchá-
zel obtížným situacím v  rodině, jimiž právě 
puberta může být. Témata na sebe budou 
navazovat. Velká část bude věnována výži-
vovým problémům u  dospívajících a  jejich 
prevenci, prevenci závislostí, bezpečnosti na 
internetu, kyberšikaně, dopadech sociálních 
sítí. V  neposlední řadě bude debatováno 
o tématech bezpečného a zdravého sexuál-
ního života. V  druhé polovině roku naváže 
Zaměřeno na dospívání II., kde bude prostor 
i pro setkání rodičů na téma jak komuniko-
vat s teenagerem. 

Cena (pokud není v  popisu uvedeno ji-
nak): 

Pravidelné dopolední aktivity: 50 Kč (cena 
pro členy 35 Kč, možnost zakoupení perma-
nentky). Členství 150 Kč/půl roku, 300 Kč/
rok. Informace o členství získáte od lektorek 
aktivit. Aktivity projektu Čas pro rodinu jsou 
podpořeny z  dotačního programu Rodina 
a ochrana práv dětí MPSV, dále PK, Měs-
tem Poličkou a CBM.

vedoucívedoucí
HledámeHledáme

TAK ZAVOLEJ NEBO NAPIŠ NA:
tel.: 736 761 281 / e-mail: mozaika@mozaika-policka.cz

STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU
DOBRÁ

BRIGÁDA

kroužků pro děti
kroužků pro děti

STREET DANCE / HIP HOP

ELEKTROBROUCI

MAŽORETKY

KUTILOVÉ

FLORBAL

NAPADAJÍ TĚ I JINÉ ?

ElEktro 

              sErvis

Polička
Petr Beran
Opravy
Praček, sporáků, myček, sušiček prádla,

vestavných trub a varných desek

737 554 559
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Bronz z fotbalového republikového finále 
Turnaje, který pořádala fotbalová asociace České 

republiky (FAČR) se celkově ve všech kolech účastni-
lo přes 300 základních škol a do finálového turnaje se 
probojovalo 15 z nich. A naše škola při tom nechybě-
la. Od prvního zápasu jsme si věřili a doufali ve finále. 
Potvrdili jsme, že fotbal hrát umíme a čekala nás po 3 
vítězstvích a jedné remíze zlatá finálová skupina. V této 
skupině jsme porazili Prostějov, remizovali s  Humpol-
cem a smolná prohra s Vrchlabím stačila na třetí místo. 
Toto umístění je více než fantastické. Odvážíme si i in-
dividuální ocenění nejlepšího hráče turnaje, kterým se 
stal Filip Karlík z 9. C. 

Poděkování patří hráčům: Pavel Bouška, David Jan-
dera, Jan Pavlík, Vít Pavlík, Jan Báča, Jiří Konopásek, 
Dominik Trnka, Filip Hájek, Stanislav Dospěl, Martin 
Kastner, Adam Šlosr, Filip Karlík, Lukáš Tůma, Vende-
lín Doležal, Zdeněk Jílek, dále panu učiteli Schafferovi, 
který s těmito žáky ušel kus cesty a paní ředitelce, bez 
které bychom na tomto turnaji ani nebyli. 

Sportování není nikdy dost 
Školní parlament zorganizoval sportovní den šesťáků 

a  osmáků, vždy v  paralelních ročnících. Všichni zvolili 
na začátek seznamovací hry, poté sportovní disciplíny 
– štafety, oblíbené hry v TV, nové hry netradiční s vel-
kými míči, talířem, hopsadly. Někdo zkoušel kreativitu, 
někdo vědomosti ze zdravovědy, přírodopisu, mediální 
výchovy. Všem se akce líbila a chtěli by v této tradici 
pokračovat. 

Dobrodružná výprava 
V pondělí 29. dubna se 6. D zúčastnila vrstevnického 

programu s 8. D. Ráno jsme šli všichni do poličského 
Liboháje. Cesta tam byla nevyzpytatelná, brodili jsme 
se houštinami, bojovali s obřím hmyzem, a  také jsme 
potkali známého prince, který natáčí na sociální sítě. 

Zprávy z Masarykovy ZŠ
Při příchodu na místo měla 8. D připravena 8 stano-
višť s různými aktivitami a hrami. Rozdělili jsme se do 
skupin po 3–4, dostali jsme zázračné pergameny, do 
kterých nám na stanovištích psali rytíři z  8. D  body. 
Naučili jsme se první pomoc, spolupráci ve skupině při 
obracení létajícího koberce atd. Dále jsme museli vyřešit 
hádanky zlé Sfinx, které nám opravdu zamotaly mozko-
vé závity. Mezi stanovišti byl také poutník, který po nás 
chtěl, abychom přenesli světlo hvězdy přes lávku, která 
vedla nad řekou s krokodýly. Po úspěšném projití všech 
stanovišť jsme za odměnu dostali kouzelné fazole, které 
jsme mohli buď sníst, nebo zasadit. Tento program jsme 
si velice užili, byla to velká zábava a těšíme se na další 
podobné dobrodružné výpravy. 

Lea a Tea z 6. D 
Planeta Hlinsko 
V úterý 7. května se na nás celá atmosféra zlobila, lilo 

a lilo. My z 8. B a 8. D jsme se vydali směr Hlinsko, do 
vzdělávacího centra. 

Prošli jsme atmosférou. Zjistili, že vzduch je takové 
neviditelné nic. Interaktivně jsme se propojili s elektro 
spotřebiči, vyzkoušeli obří maketu vysavače, tornádo 
a elektrikářské stolky. 

Jako kapky vody jsme propluli vodními toky Želez-
ných hor, oceány, podzemní vodou, vodou ve vodovod-
ním kohoutku, vodou v mořích. 

Minerály a sopky, erozi, zemětřesení jsme zkoumali 
v litosféře. Dokonce jsme se pokusili oživit časovou osu 
planety Země. 

Exkurze byla velmi zajímavá. 
EM, 8. B 

 Praděd – zeměpisná exkurze 
Ve čtvrtek 9. 5. se osmáci zúčastnili exkurze na Praděd, 

prošli turistickou stezkou přes chatu Barborku, Bílou Opa-
vou do Karlovy Studánky, a to za velmi pěkného počasí. 

Naše cesta k závěrečné prezentaci 
Již od 8. ročníku jsme byly součástí projektu Příběhy 

našich sousedů. Jde o projekt, ve kterém jsme měly 
za úkol vybrat si jednoho pamětníka a  vyzdvihnout 
jeho příběh, aby nebyl zapomenut. Pro tento projekt 
jsme si vybrali paní Helenu Kopeckou, dlouholetou pe-
dagožku na Masarykově základní škole, na které jsme 
žákyněmi. 

První věc, co nás čekala, byla tvorba otázek a ab-
solvování několika workshopů. Dalším úkolem byla 
již návštěva paní Kopecké, kde jsme začaly nahrávat 
první rozhovor. Návštěvy u paní Kopecké byly ale na-
konec dvě, abychom měly co nejvíce informací a mohly 
příběh naší pamětnice co nejlépe zpracovat. Poté ná-
sledovala tvorba scénáře, který nám dal skutečně za-
brat a stál nás mnoho času, například i o víkendech ve 
škole. Dalším krokem byla úprava nahrávky v Institutu 
paměti národa v Pardubicích. Sestříhání nahrávky nám 
dalo velkou práci. Ale pozor, tady vše ještě nekončí! 

Jeden z posledních, ale také nejtěžších úkolů, byla 
závěrečná prezentace na Gymnáziu Polička, která se 
uskutečnila 30. listopadu 2023. Celý den jsme byly 
nervózní, ale i natěšené na večer. Nakonec jsme vše 
zvládly a byly jsme se svým výsledkem spokojeny ne-
jen my, ale i porota. Tento projekt nás naučil zkrotit 

Příběhy našich sousedů
trému před lidmi a  pracovat jako tým. Za celý tým 
můžeme říci, že to nebylo vůbec jednoduché, ale po-
cit, když jsme stály na pódiu a viděly rodiče v hledišti, 
byl nepopsatelný. Na závěr bychom chtěly poděkovat 
všem, kteří nám v projektu pomáhali. 

Adéla Honzálková, Barbora Lidmilová, Denisa Něm-
cová a Vu Ha Vi 

Masarykova základní škola Polička 
Paní Helena Kopecká se narodila 30. července 

1944 v Roztokách u Prahy. Její tatínek byl učitelem. 
Kvůli jeho povolání se rodina Kopeckých hodně stě-
hovala (z Libkovic do Telecího, z Telecího do Bystrého 
a z Bystrého do Poličky). 

V  dětství hodně sportovala, nejvíce se věnovala 
jízdě na kole, kterou má ráda dodnes. V  roce 1950 
nastoupila do první třídy na základní školu v Telecím. 
Povinnou školní docházku, tehdy osmiletou, však do-
končila v Bystrém. Poté pokračovala na dvanáctileté 
střední škole, dnešním gymnáziu, v Poličce. Studium 
vysoké školy v Brně musela ukončit z důvodu těžké 
finanční situace rodiny způsobené úmrtím otce. V té 
době již dostala nabídku učit na základní škole v Polič-
ce. Svoje zaměstnání vykonávala 55 let, z toho 53 let 
na Masarykově základní škole a 2 roky na Střední ško-
le obchodní a služeb Polička. 

Putovní konference MAS Poličsko aneb „Ztraceni 
v digitalizované Masaryčce“ 

V  pondělí 13. května úderem půl třetí se otevřela 
brána naší školy pro zvídavé badatele. Tentokráte žád-
ná výuka, v centru nestál učitel, ale informační média 
(obrazovky, tablety, chytré telefony, počítače, roboti). 
Digitální prostředí jsou nestálá, bez přestání se inovují 
a vyžadují permanentní otevřenost, kreativitu a aktivi-
tu. Dnešní svět nesestává z odpovědí, ale z otázek. 

Putovní konference měla 10 stanovišť po celé škole 
(programování, heren, využití robotů, virtuální reality, 
bludišť ozomap, překladačů, interaktivní výuky a taneč-
ních podložek) a zcela naplnila očekávání. 

Ve všech aktivitách šlo o  to neztratit rozum a  citli-
vé srdce tváří v  tvář digitalizaci a umělým inteligencím. 
Účastníci na začátku dostali hrací karty, po splnění stano-
višť otevřeli zámkem cestu k dalšímu stanovišti, a to kó-
dem. Hry si mohou účastníci zahrát i v domácím prostředí. 

Mezi „ digidětmi“ se objevili především zájemci mlad-
ší, z I. stupně, ale výjimkou nebyli ani deváťáci a dospělí. 
Všichni si za své snažení zasloužili cenu. 

Hudební autobus 
Hudební autobus je hudební mobilní studio, které 

projíždí Českou republikou. Ku příležitosti 200. výročí 
narození Bedřicha Smetany zavítal 13. 5. i do Poličky. 
Tak se 23 vybraných hudebně nadaných žáků Masary-
kovy základní školy představilo ve svých vystoupeních 
před svými spolužáky a nabídlo průřez různými hudeb-
ními styly a žánry. 

har

V 90. letech vyučovala na škole matematiku a spo-
lečně s  paní Odehnalovou byla vybrána pro výuku 
informatiky. Aby mohla tento předmět vyučovat, ab-
solvovala exkurzi v nedalekých strojírnách v Bořinách 
a poté kurz práce s počítači v Pardubicích. V začátcích 
jí s výukou informatiky pomáhal pan učitel Rostislav 
Kohut, který v té době na Masarykovu základní školu 
nastoupil a působí na ní dodnes. 

Paní Kopecká vychovala dvě dcery, z nichž jedna se 
též věnuje učitelství matematiky a fyziky na Gymnáziu 
v Poličce. V současné době je paní Kopecká v penzi 
a stále velmi ráda pracuje s počítači. I ve svém věku 
je v úzkém kontaktu se školou a doučuje matematiku. 
Svůj volný čas věnuje nejraději vnoučatům a rekreač-
nímu sportu.
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Informace o  výjezdech pedagogů i  žáků naší 
školy na pobyty v zahraničí vám v Jitřence nabí-
zíme ke čtení celkem pravidelně. V tomto období 
právě končí první z  projektů, který jsme získali 
v  rámci akreditace školy. Ta nám dává možnost 
dlouhodobého plánování a  získávání finančních 
prostředků až do roku 2027. 

Končící projekt byl ve svém počátku ještě stále 
zasažen pandemickými roky. Problémem byl pře-
devším přesun některých aktivit z  předchozích 
projektů. Projekt jsme prodlužovali na celkovou 
délku trvání 24 měsíců. Tři čtvrtiny přiděleného 
grantu se nakonec podařilo vyčerpat a projekt byl 
naplněn velmi dobrými a přínosnými aktivitami. 

Celkově se uskutečnilo pět výjezdů pedagogů 
na metodické kurzy, dvě aktivity stínování a pře-
devším se podařilo uskutečnit pět individuálních 

Erasmus+ má na gymnáziu dlouhou tradici
krátkodobých výjezdů žáků na školy na Slovensku, 
v  Německu a  v  Nizozemí. Získání zkušeností na 
tomto poli bylo jedním z našich hlavních dlouho-
dobých cílů v rámci akreditace i končícího projek-
tu. 

Význam získávání nových zkušeností a  do-
vedností pro pedagogy asi není třeba dlouze vy-
světlovat. U učitelů cizích jazyků je přínos jasný 
a nesporný. U učitelů s nejazykovým zaměřením 
se vylepšování vlastních jazykových kompetencí 
znásobuje zpestřením rejstříku vyučovacích me-
tod a stylů. Za zmínku stojí, že čím dál většímu 
zájmu se těší výjezdy typu „stínování“. Získávání 
praktických zkušeností a kontaktů přímo ve ško-
lách je obrovským přínosem pro vlastní praxi. Dů-
sledkem toho se nám podařilo otevřít i naši školu 
pro aktivity tohoto typu a na návštěvě jsme uvíta-

li kolegy z Polska, Německa, Slovenska a Francie. 
To velmi dobře podporuje náš další cíl, kterým je 
získávání kontaktů na partnerské školy v zahraničí 
pro organizaci skupinových studentských výjezdů, 
které plánujeme v dalším průběhu projektu. 

Skvělé jsou individuální pobyty našich žáků na 
školách v  zahraničí. Poznávají odlišné systémy 
a zjišťují, co jim vyhovuje i to, co je lepší na jejich 
škole. Pobyt v prostředí jiného školského systému 
je posouvá jazykově, ale i v oblasti vlastní zodpo-
vědnosti a schopnosti plánování práce. 

Náhledy na systém subvencí EU se mnohdy liší. 
Program Erasmus+ však patří k  těm, které mají 
nesporný kladný dopad na celé naše i  evropské 
školství. Přispívá dlouhodobě k rozvoji pedagogů 
i žáků. Jsme hrdí, že můžeme být jeho součástí. 

Mgr. Petr Tišl, Gymnázium Polička 

8. B v Toulovcových Maštalích 
Za výhru v  soutěži o  nejlepší adventní 

kalendář jsme se my, 8. B, vydali na dvou-
denní turistický výlet do Toulovcových Ma-
štalí s přespáním v chatě Jiskra ve Vranicích. 
Hned po ubytování jsme se vydali do nedale-
kých Maštalí, kde jsme vše důkladně prolezli 
a  zahráli si na schovávanou. Večer jsme si 
v krbu opekli buřty, zahráli na kytaru a uva-
řili čaj ze smrkových výhonků. I  když nám 
v noci byla dosti zima, u srdce nás hřál pocit 
krásně stráveného dne. Cesta zpět nás vedla 
do Proseče, kde jsme napsali pohledy, a poté 
nastoupili do autobusu směr Polička. 

Děkujeme moc panu učiteli Donátovi 
a Zemanovi za to, že s námi prožívali tento 
krásný výlet. 

Jan Schaffer, 8.B

Žáci píší 
– ZŠ Na Lukách

Jako student Střední školy obchodní a služeb 
SČMSD Polička jsem měl tu čest strávit tři neu-
věřitelné týdny v Barceloně s dalšími 19 studen-
ty, to vše díky programu Erasmus+. Od 7. do 28. 
dubna jsme společně s vybranými žáky z různých 
oborů měli možnost nejen pracovat, ale i  pro-
zkoumávat jedno z nejkrásnějších měst Evropy. 

Praxe, která dává smysl 
Ve všední dny jsme pracovali v místních firmách, 

kde jsme uplatnili teoretické znalosti a naučili se 
nové dovednosti z oborů, kterým se ve škole věnu-
jeme. Práce v mezinárodním prostředí byla nesmír-
ně obohacující a dala mi mnoho praktických zkuše-
ností do budoucna. Večery jsme trávili společnými 
aktivitami a zlepšováním našich jazykových doved-
ností, což bylo nejen poučné, ale i zábavné. 

Víkendová dobrodružství 
O víkendech jsme se vydávali na poznávací výle-

ty. Navštívili jsme ZOO, akvárium plné fascinujících 
mořských tvorů, vyjeli jsme lanovkou na vyhlídku 
nad město a  prozkoumali pevnost v  Barceloně. 

Barcelona očima studenta: Tři týdny s Erasmus+ 
Jedním z vrcholů byla vyhlídková plavba a návštěva 
Montserratu, což nám přineslo nezapomenutelné 
zážitky. Každý výlet byl plný nových objevů a pří-
ležitostí zachytit krásu a atmosféru tohoto města. 

Podpora a péče školy 
Celá stáž byla financována z  dotačního pro-

gramu Erasmus+. Program zahrnoval jídlo třikrát 
denně, vstupenky na výlety a kapesné, což nám 
umožnilo se plně soustředit na učení a poznávání 
bez jakýchkoliv finančních starostí. Dostali jsme 
90 euro na celou dobu pobytu, což stačilo na další 
vstupenky, suvenýry a občasné občerstvení. 

Tyto tři týdny v Barceloně byly nejen zábavné, 
ale také velmi poučné. Naučili jsme se nové věci, 
které v  běžném školním prostředí nezažijete. 
Tento program mění životy a já jsem vděčný za 
každý okamžik, který jsem mohl prožít s  Eras-
mus+. Těším se, že budu moci své zkušenosti 
sdílet s dalšími a inspirovat je k účasti v násle-
dujícím roce. 

Jakub Uvíra, žák oboru Podnikání



22
M

Y 
VŠ

IC
HN

I Š
KO

LO
U 

PO
VI

NN
Í

V letošním roce se žáci ZŠ Na Lukách zú-
častnili štafetového poháru družstev okre-
su Svitavy. Vyslali jsme 16členné družstvo 
složené z  děvčat a  chlapců 1. stupně naší 
školy. Všichni běželi dva závody: štafetu 8x 
100 m  (mladší a  starší žáci) a  štafetu 8x  
200 m (smíšená). 

Závodníci měli velké obavy, štafetu ne-
běhají tak často a  konkurence byla oprav-
du velká. Nepropadli však panice, pozorně 
poslouchali rady i  instrukce, vzájemně se 
podporovali a  povzbuzovali. Všichni běželi 
s  obrovským nasazením a  výsledkem bylo 
nečekané 3. místo na okrese, které nám 
spolu s  dosaženým časem zajistilo účast 
v krajském kole! 

V  Pardubicích jsme měli možnost změ-
řit síly s deseti nejlepšími školami z celého 
kraje. Výsledný čas štafety se závodníkům 
podařilo zaběhnout v  lepším čase než na 
okrese a nakonec obsadili krásné 5. místo. 
Všem zúčastněným patří velký dík za obrov-
ské nasazení a gratulace k umístění.

ŠTAFETOVÝ
POHÁRBlížící se konec školního roku – ve zname-

ní závěrečných a  absolventských koncertů, 
představení, výstav a setkávání. Vše, co jsme 
v letošním roce připravovali, spěje k cíli a kro-
mě mnoha akcí, které pro vás v následujícím 
měsíci chystáme, sbíráme také ovoce naší prá-
ce a  můžeme tedy souhrnně hodnotit. Ráda 
bych se s vámi v úvodu podělila o svůj pohled 
– budu trochu osobní a  laskavý čtenář snad 
promine i trochu sentimentu… Po 12 letech ve 
funkci ředitelky jsem nesmírně šťastná, že náš 
tým pedagogů tvoří skvělí odborníci a umělci, 
kteří svoje nadšení a profesionalitu dokáží pře-
dávat svým žákům. Jsou to lidé, kteří na sobě 
velmi pracují, stále se vzdělávají, nechtějí ustr-
nout a  mnohdy jejich entusiasmus a  rozsah 
práce výrazně přesahuje dokument s názvem 
„náplň práce“. Jak moc mne to vše a pak pře-
devším pohled na vzájemnou radost mezi uči-
telem a žákem těší, je nepopsatelné… A ačkoli 
na stránkách Jitřenky informujeme především 
o nejúspěšnějších žácích a učitelích, nejde nám 
primárně jen o ta skvělá místa na soutěžích – 
i když je to jistě velká radost a ocenění práce 
jak pedagogů, tak žáků. Daleko podstatnější 
je, že děti učíme vnímat krásy umění a věříme, 
že vše, co jim předáváme, je bude provázet po 
celý život. Jsem vděčná všem kolegům, že svoji 
práci nevnímají jen jako práci, že investují ze 
sebe samých a  rozdávají vše, co mají – to je 
ten největší dar, který naše škola má a  já si 
práce všech kolegů velmi vážím a  i tímto jim 
moc děkuji. 

V průběhu letošního roku pokořili naši žáci 
pár pomyslných vrcholů a ovládli stupně ví-
tězů mj. na soutěžích, kterých se zúčastnili 
poprvé. Někteří budou uzavírat soutěžní klá-
ní ještě v průběhu června. Máme radost, že 
vám, čtenářům Jitřenky, můžeme sdílet ra-
dostné zprávy o tom, že děti z naší „zušky“ 
dosahují výkonů, které jsou oceňovány poro-
tami na soutěžích regionálního, celostátního, 
ale i mezinárodního rozsahu a velmi si cení-
me podpory a  spolupráce s  rodiči, protože 
bez nich by to nešlo. 

V druhé polovině dubna se dařilo výrazně 
mladým zpěvákům na celostátní přehlídce 
Mládí a Bohuslav Martinů, kterou naše ško-
la pořádala již 14. rokem. Do Poličky přijelo 
soutěžit během tří dnů 240 zpěváků, hráčů na 
klarinet, flétnu či trubku, jejichž výkony hod-
notily tři odborné poroty sestavené z vyučují-
cích základních uměleckých škol, konzervatoří 
a Janáčkovy akademie múzických umění. 

V této konkurenci si vybojovali v sólovém 
zpěvu zlatá pásma Tomáš Mach, Karel Hrnčíř, 
Jan Pávek a Tereza Peňázová. Stříbrné pásmo 
pak Adéla Nguyen, Sára Vraspírová, Kristýna 
Tomášková a Jindřich Hoza a bronz si vyzpí-
val Ivan Tišl. Čestné uznání pak porota udě-
lila Jozefíně Jánové. To vše pod vedením na-
šich vyučujících Petry Vymazalové a Karolíny 
Grebeníčkové. Mezi klarinetisty zazářil na 
první příčce Štěpán Jandl pod vedením Šárky 
Jandlové. Všem moc gratulujeme a děkujeme 

Cílová rovinka roku v ZUŠ
za to, že tak úspěšně interpretují dílo našeho 
rodáka i v celorepublikové konkurenci. 

Hned poté bojovala v  ústředním kole ve 
hře na klavír Helenka Kadidlová. Ta v Praze 
v  obrovské konkurenci klavíristů z  celé re-
publiky získala skvělé druhé místo. Blahopře-
jeme jí i paní učitelce Katce Grubhofferové. 

Začátkem května proběhla vernisáž vý-
stavy výtvarného oboru a našich výtvarných 
absolventů v nádherných prostorách radnice 
a zároveň přišla krásná zpráva z Mezinárod-
ní soutěže v Lidicích, kde v rámci letošního 
tématu s  názvem „Karavana“ získala me-
daili Lidická růže Lota Kučerová za svůj film 
„Ztracen v  poušti“. I  Lotce a  paní učitelce 
Pillmayerové moc gratulujeme! 

Polovina května patřila pro změnu dvěma 
flétnistkám, které se zúčastnily již 20. roční-
ku mezinárodní soutěže Novohradská flétna. 
Z jihu Čech tentokrát přivezla Jana Dalíková 
diplom za 2. místo a Šárka Roušarová obdr-
žela 1. cenu a k tomu ještě cenu pro abso-
lutního vítěze – získala od poroty nejvyšší 
počet bodů, tedy 25. Pomyslnou třešničkou 
na dortu bylo pak ještě ocenění poroty za 
mimořádnou interpretaci Sonáty M. Bonis 
pro Šárku a její korepetitorku, G. Vraspírovou 
Vorbovou. Vrcholem a také největší pochva-
lou je jistě zvláštní ocenění za pedagogické 
vedení pro vyučující obou flétnistek, Lenku 
Kojeckou. Veliká radost a  gratulace patří 
tedy i těmto jmenovaným. 

Rádi připomínáme, že i v červnu se můžete 
přihlásit ke studiu do naší školy – přijímací 
řízení proběhne ve dnech 17.– 20. 6. a bližší 
informace včetně online přihlášky, kterou je 
nutno vyplnit předem, naleznete na www.
zusbmpolicka.cz nebo na plakátovacích plo-
chách. 

Na našem webu najdete také kalendář akcí 
pořádaných naší školou, který je nyní oprav-
du velmi pestrý. Kromě třídních přehrávek 
vás srdečně zveme na závěrečná představení 
tanečního a  literárně dramatického oboru, 
ale také na absolventské koncerty, které bu-
dou jistě krásnou tečkou za studiem v naší 
škole. Samozřejmostí je závěrečný slavnostní 
koncert, který můžete navštívit 11. 6. ve vel-
kém sále Tylova domu od 17 hod. 

Novinkou letošního roku je pozvání do Fes-
tivalových zahrad Smetanovy Litomyšle, které 
jsme letos obdrželi poprvé. Tam se naše škola 
přesune v sobotu 15. 6. a od 10 do 18 hodin 
tam zajistí program pro všechny uměnímilovné 
návštěvníky tohoto festivalu. Neváhejte a po-
jeďte s námi do Klášterních zahrad, kde můžete 
strávit celý den v naší společnosti a vidět tak 
na jednom místě snad vše, co naše děti umí 
a jak reprezentují naše město a osobnost Bo-
huslava Martinů. Těšíme se na vás! 

Rozloučíme se pak na tradiční akci OPEN 
AIR ZUŠ, která proběhne na zahradě naší 
školy v pondělí 24. 6. mezi 14. a 17. hod. – 
budeme moc rádi, když se k nám opět při-
dáte.

Termíny: 5. až 9. srpna a 12. až 16. srpna. 
Tábor je vhodný pro děti od 3,5 do 7 let, 

kteří již navštěvují instituci předškolního 
vzdělávání. Kapacita tábora je 16 dětí. 

Účastnický poplatek: 2 800 Kč. V ceně je 
zahrnut vegetariánský oběd a pitný režim. 

Provozní doba bude od 8:00 do 15:00. Týdenní 
program bude protkán tematickou hrou o příro-
dě a děti budou trávit letní čas venku v přírodě. 

Dotazy či přihlašování na lesniskolkapolic-
ka@gmail.com, Lucie Juříková. 

www.veselekopytko.cz

Příměstský tábor 
v lesním klubu

3. ročník běžeckého závodu 8. 6. v Bystrém.
Tratě: dospělí 10,2 km – registrace od 

9:00, start v 10:00, 
omladina do 15 let 4,2 km – registrace od 

8:30, start v 9:00. 
Registrace na bysterskadesitka@gmail.

com do 5. 6., startovné 90 Kč. 
Areál Hasičské zahrady v Bystrém. 

Bysterská desítka 2024
– běháme pro radost
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Státní okresní archiv Svitavy se sídlem v Litomyšli se i v le-
tošním roce zapojí do Mezinárodního dne archivů. Smyslem této 
akce je prezentace významu a důležitosti archivů pro společ-
nost. Zájemci tak mají jedinečnou možnost seznámit se s ar-
chivní činností, poznají zajímavé archiválie a seznámí se s mož-
nostmi jejich využívání. 

Srdečně zveme všechny zájemce na Den otevřených dveří 
Státního okresního archivu Svitavy se sídlem v Litomyšli, kte-
rý se uskuteční v pátek 7. června od 8 do 17 hodin v centrální 

Mezinárodní den archivů
budově (Litomyšl, Jiráskovo nám. 270). 

Výstavu věnovanou prof. Zdeňku Kopalovi bude možné na-
vštívit až do 16. září. V průběhu jejího trvání proběhne slavnost-
ní uložení urny s popelem Zdeňka Kopala (donedávna uložené 
na pražském Vyšehradě) na zdejší hřbitov (23. června). V Lito-
myšli se navíc uskuteční mezinárodní astronomická konference 
a konference České astronomické společnosti (9.–15. září). 

Josef Kopecký 
vedoucí SOkA Svitavy se sídlem v Litomyšli

Poděkování 
Poslední dubnový víkend se konalo tradiční pálení 

čarodějnic na hasičské zahradě v Poličce. ZO kardio tím-
to děkuje SDH Polička za uspořádání této akce, která se 
v areálu hasičské zahrady konala již poněkolikáté. Patří 
se poděkovat za poskytnutý azyl v areálu HZS a mož-

Kardiaci
K dobrému zdraví přispívá nejen dobrá strava, ale také po-

hyb. Dříve lidé měli pohybu mnohem více, a tak jeho nedostat-
kem netrpěli. V dnešní době, máme přirozeného pohybu daleko 
méně. Cestujeme dopravními prostředky a pokud ne, vše máme 
takřka na dosah ruky. Pokrok, který nám šetří namáhavou práci 
a dlouhé cestování, má ale i své negativní stránky. Jednou z nich 
je právě nedostatek pohybu. Díky tomu přibýváme na váze, a to 
má zase vliv na srdce, cévy, klouby, kosti atd. Pohyb naopak 
přispívá k redukci váhy, zpevnění těla, zlepšuje srdeční činnost 
a  má také pozitivní vliv na lymfatický systém. V  neposlední 
řadě zlepšuje i naši náladu, takže má vliv i na naši psychiku, což 
v dnešní době potřebujeme všichni. 

Proto Vás Klub zdraví tentokrát zve ne na posezení u dob-
rého jídla, ale na procházku na čerstvém vzduchu. Vše samo-
zřejmě záleží na počasí, a proto detaily budou překvapením na 
místě. Sraz bude v Poličce na autobusovém nádraží ve středu 
19. června v 18 hodin a půjdeme směrem ke Stříteži. 

Těšíme se na Vás.                   Karel Klíma

Klub zdraví

5.–9. června – Cykloputování – Po vinařských 
stezkách Jižní Moravy 

V  letošním roce se projedeme po vinařských stez-
kách v oblasti Velké Pavlovice. 

Vedoucí: Josef Brokl. 
středa 12. června – Muzeum sklářství Milovy 
Návštěva muzea spojená s  pěší vycházkou na 

Čtyřpaličaté skály. Návrat linkovým autobusem do 
Poličky. Vede Jiří Andrle. 

středa 19. června – Osmistovky Žďárských vrchů 
Odjezd z Poličky autobusem směr Sněžné v 10:43. 

Odtud na Buchtův kopec a Vysoký kopec. Sestoupíme 
k  restauraci na Podlesí a  na Milovy. Trasa je dlouhá 
asi 8 km. Návrat autobusem z Křižánek v 15:06 nebo 
v 17:06. Připravil Josef Brokl. 

21.–23. června – Setkání cykloturistů na Vysočině 
Letos zamíříme z Kadova přes Herálec, Kameničky, 

do Skutče. Zde se koná Street Food festival. Zpět do 
Kadova se vydáme přes Předhradí, Krounou a  Svra-
touch. Délka trasy cca 66 km. Připravili Renáta Hany-
ková a Míla Štefka. 

středa 26. června – Botanická zahrada v Tróji 
Vlakový výlet do Prahy s prohlídkou Botanické zahra-

dy a skleníku Fatamorgana. Připravil Jiří Andrle. 
Bližší údaje o  našich akcích najdete v  informační 

skříňce KČT na budově hostince „U Mrštíků“  nebo na 
www.policka.cz/kct 

Na naše akce zveme i nečleny KČT.

Turisté

Bysterský vokální kvintet zve všechny 
občany na Benefiční koncert, který se usku-
teční 16. června v kostele sv. Jana Křtitele 
a Panny Marie Karmelské v Bystrém. Začá-
tek je v 18:00 hodin. Společně s vokálním 
kvintetem vystoupí také dětský pěvecký 
sbor Simba (ZUŠ Bystré) a komorní ženský 
sbor Canto (Nové Město na Moravě). Vstup-
né je dobrovolné. 

Výtěžek bude věnován na opravu fasády bys-
terského kostela. Všichni jste srdečně zváni.

Benefiční koncert
pro kostel

CTVRTEK

   Divadlo Vol�   Marie a Jakub Orel (koncert)

NEDELE

SOBOTA

PÁTEK
   Kyšperský & Háblová   Severní nástupište
   P. Nikl a Tri buzuki (koncerty)   
   P. Seriš + T. Marecková + D. Buš (divadlo)

   Ester Tajrychová (výtvarná dílna)

   Jaromír 99   Kone a prase   Mr. Lovo   Kvety u ohne (koncerty)   
   Klára Vlasáková + Anna Beata Háblová (autorské ctení)  
   Divadlo Toy Machine   Science ON (vedecká show)

   Marie Puttnerová   D. Doružka + R. Fischmann + M. Novák 
   Petr Nikl + Bára Ungerová/Mœtïvï (výstava)

(koncerty)

...

nost prohlédnout si techniku, kterou HZS  disponuje. 
Akce se vydařila, počasí oproti minulému roku přálo 
a i díky tomu se zúčastnil velký počet našich členů. 

Akce v červnu 
V červnu pořádáme v sobotu 22. 6. výlet na zámek 

Letohrad a  do Arboreta Žampach. Odjezd autobusu 
bude v 8:00 z Poličky, v 8:30 ze Svitav. Cena je 250 Kč. 
Přihlášky přijímá Marta Janderová. 

Těšíme se na Vás!                 Pavel Brokl, předseda
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TA VZPOMÍNÁME
Připadáte si nesvobodní? Pokud ano, 

co vám ve svobodě brání? Naše spo-
lečnost programově pečuje o  občanské 
svobody od roku 1989. Do té doby byl 
přímo v ústavě republiky zakotven mono-
pol komunistické strany na vedení státu. 
Svobodná politická soutěž a  svobodné 
vyjadřovaní tak nebyly možné, naráže-
ly na bariéru, kterou se opevnili tehdej-
ší mocidržci v touze po neměnnosti své 
nadvlády. Nyní již téměř pětatřicet let 
žijeme v poměrech s takovou mírou svo-
body, jaká zde v  dějinách nikdy nebyla. 
Kde se člověk učí se svobodou zacházet? 
Odkud čerpáme porozumění svobodě? 
A  vedeme vůbec nějaký kloudný rozho-
vor o tom, jak má naše svoboda vypadat? 

Svoboda je velmi staré téma. Věnovali 
se mu již filosofové ve starověkém Řecku, 
když promýšleli rozdíl mezi svobodným 
člověkem a  otrokem. Svobodný občan 
měl právo podílet se na rozhodování 
o své obci (řecky polis), neboli směl za-
sahovat do politiky. Otrok takové právo 
neměl. Naše české slovo otrok označuje 
člověka, který je svým společenským po-
stavením vyloučen od rokování: ot-rok. 
(Slovinci ze stejných důvodů slovem ot-
roci označují děti. Ani ony do rokování 
dospělých nezasahují.)

Dávní Řekové odhalili ještě jinou zají-
mavou souvislost ohledně svobody. Zá-
kony platí pro lidi svobodné. Na otroky 
se veřejné zákonodárství nevztahuje. Pro 
otroka je jedinou normou pánova vůle. 
Majitel mu určuje, co smí a co nesmí dě-
lat. A naopak člověk, který se ocitl v rám-
ci zákona, mohl být šťastný, že nepod-
léhá svévoli jakéhosi panstva. Svoboda 
a zákony patří k sobě. Otroctví je spjato 
s absencí zákonů. Dovedeme svoji svobo-
du chápat jako pobyt uprostřed zákonů, 
které nás mají ochránit před bezprávím?

Zvláštní střet o pojetí svobody se ode-
hrává v  poličských ulicích. Na několika 
místech lidé vytrvale vyvěšují ukrajinské 
vlajky jako výraz solidarity se zemí, bo-
jující za vlastní svobodu. Každý má svo-
bodu vystavit jakýkoli symbol, který není 
znamením zločinu. Tato svoboda však 
někomu vadí a vlajky strhává. Jakou svo-
bodu razí tito strhávači? Možná si připa-
dají jako nepolapitelní hrdinové temných 
nocí, kteří si nezákonně troufnou na kus 
látky. Z  mého pohledu však sami sebe 
uvádějí do pozice otroků, pro něž zákony 
neplatí. Zbaběle utíkají od rokování, když 
místo diskuse ničí cizí majetek a tak dru-
hým upírají právo svobodně vyjádřit svůj 
názor. O  svobodě se potřebujeme ještě 
hodně učit. 

Jiří Tengler, evangelický farář poličský

Vertikála
O svoboděDne 6. června si připomí-

náme 5 let od chvíle, kdy z to-
hoto světa odešel na věčnost 
obětavý lékař pan MUDr. 
Jaroslav Haman. S  vděčností 
vzpomínají manželka Marie, 
syn Jaroslav s  rodinou a  syn 
Jiří.

Dne 4. června uplyne již 
šest let od chvíle, kdy nás 
navždy opustil náš milovaný 
tatínek, dědeček a  praděde-
ček, pan Josef Mlčoch. Není 
dne, kdy by nám nechyběl 
jeho humor, nadhled i  láska. 
Kdo jste ho znali a měli rádi, 
vzpomeňte s  námi. S  láskou 

dcera Broňa, vnoučata Veronika, Honza a  Martin 
s rodinou.

Dne 22. června uplyne 20 
let od chvíle, kdy nás opustil 
milovaný manžel, tatínek, dě-
deček, Zdenek Pospíšil. S lás-
kou vzpomínají manželka, děti 
a vnoučata. 

Dne 13. června uplyne 
rok ode dne, kdy nás navždy 
opustila naše milovaná ma-
minka, babička, prababička 
paní Marie Ryšavá. Kdo jste 
ji znali a měli rádi, vzpomeňte 
s námi. S láskou stále vzpomí-
ná dcera Marie s rodinou.

Uměla pomoci, potěšit 
i milovat. Takoví lidé by neměli umírat. V našich srd-
cích žije dál. Vzpomeňte s námi na paní Marii Ryša-
vou, která před rokem opustila tento svět. Syn Otakar 
s rodinou.

Dne 5. června uplyne 10 let 
od úmrtí pana Jiřího Štiftera. 
S láskou vzpomínají manželka 
Líba, dcera Jana a vnučka Eri-
ka s rodinou.

 Dne 9. května uplynuly 
už 4 roky, kdy nás opustila 
naše maminka a babička Jana 
Zrůstová. S láskou vzpomínají 
děti Bohumír a Jana s rodina-
mi.

Zdravím všechny Poličáky a děkuji Vám za krás-
ných 20 let, kdy jste mi umožnili být hlavním pořa-
datelem Běhu Terryho Foxe a následně Běhu naděje. 
Vidím to jako včera, když jsem se 28. října roku 2004 
postavil do čela organizování běhu, který má v na-
šem městě již tradici. Prvním hostem byl Roman Lí-
nek, tehdejší hejtman Pardubického kraje. Dá–li Pán 
Bůh, opět ho letos přivítáme. Účast přislíbil i staros-
ta pan Jaroslav Martinů, který byl u našeho prvního 
ročníku a podporuje nás po celou dobu. Jeho účast je 
pro nás pořadatele velikým povzbuzením. O dalších 
hostech letošního 21. ročníku ještě jednáme. 

Startovat budeme 23. června od 14:00 hodin. 
Možnost zapsat se k registraci bude od 12:30 hodin. 
Dopoledne začneme v  10:30 v  kostele sv. Jakuba, 
kde bude sloužena děkovná mše svatá za pořa-
datele Běhu naděje v Poličce a  jeho živé i zemřelé 
účastníky. 

Trasa BN bude jako obvykle označena šipkami. 
Bude možno si zakoupit mnoho předmětů (kšiltovky, 
trička, svíčky, propisky, šerpy, srdíčka, pohledy, CD 
a pro brzké návštěvníky i vánoční baňky). Zakoupe-
ním těchto upomínkových předmětů podpoříte vý-
zkum rakoviny dětských pacientů v ČR. Profesor Jan 
Starý, který je stále mladý svým duchem a nasaze-
ním pro tuto léčbu, říká: „Je to jen kapička naděje, ale 
z těch kapiček se stává úspěšný lék, který uzdravuje, 
a za to patří všem veliký dík.“ V cíli posilníme svoje 
tělo a doplníme tekutiny. Kromě tradičního slosování 
obdrží každý sadu upomínkových předmětů v karto-
nové krabičce. Obsahuje kuličkové pero z recyklova-
ného papíru s  modrou náplní, mechanickou tužku, 
gumu, ořezávátko a pravítko s  logem Běhu naděje. 
Před stěnou Běhu naděje se budete moci také vyfoto-
grafovat a foto Vám pak zašleme do e-mailu. 

Zvolit si můžete pohyb buď na kole, kolečkových 
bruslích, vozíku, během, procházkou, s kočárkem, se 
psem. Je jedno, zda přijdete či dojedete první nebo 
poslední. Vaše radost z pohybu a putování může po-
moci dalším radovat se ze života. Cílem této akce 
je vybrat finanční prostředky na výzkum boje s ra-
kovinou, iniciovat solidaritu zdravých s nemocnými 
a  také apelovat na zdravý životní styl a  prevenci 
onemocnění. V  loňském roce se podařilo vybrat 
v České republice 300 000 Kč, z  toho Polička při-
spěla více jak 12 000 Kč. V roce 2023 nás podpořilo 
85 účastníků a je jen na Vás, zda tento počet letos 
překročíme. 

Chtěl bych také poděkovat významným sponzo-
rům této akce, jimiž jsou: Město Polička, TES, s.r.o. 
Polička, Jan Smejkal, ZHT Group, s.r.o., Svatojosefská 
jednota Polička, z.s. a MO KDU-ČSL. 

Srdečně Vás zvu za všechny pořadatele, kterým 
moc děkuji za to, že svůj čas této akci věnují. 

Miloslav Zezula,  
hlavní pořadatel BN 2024 v Poličce 

BĚH NADĚJE 2024

Dne 19. června vzpomene-
me sedm let od úmrtí našeho 
milovaného manžela, tatínka 
a dědečka pana Ladislava 
Martinů. Stále zůstáváš v na-
šich srdcích a vzpomínkách. 
Manželka, dcera a syn s rodi-
nami.
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Dne 11. března 2024 se stal pan Jiří Krejčí 
z Újezdu u Brna, nar. 22. 6. 1955, novým ob-
čánkem města Poličky. Přejeme hodně štěs-
tí, zdraví a ať se ti u nás v Poličce líbí.

Kamarádi ze sklepa, garáže a zahrady

NOVÝ
OBČÁNEK

S radostí všechny zveme na jubilejní 
10.  ročník Pohodelského miniFESTu, který 
se bude konat 20. července v areálu za KD 
Pohodlí. Přijďte si užít odpoledne plné skvě-
lé hudby, přátelské atmosféry a nezapome-
nutelných zážitků.

Hlavní hvězdou letošního festivalu je ka-
pela zakázanÝovoce, která patří mezi nejob-
líbenější punk-rockové kapely současnosti. 
Tato pražská formace je známá svými ener-
gickými koncerty a chytlavými melodiemi, 
které zaručeně roztančí každého návštěvní-
ka. Jejich vystoupení je plné pozitivní ener-
gie, humoru a nefalšovaného rock‘n‘rollu. 

Festival nabídne i další skvělé kapely. Mi-
lovníci rock-metalu se mohou těšit na PE-
RUN z Vysokého Mýta, kteří svým tvrdým a 
syrovým zvukem nadchnou každého fanouš-
ka tohoto žánru. Rockovou scénu dále obo-
hatí litomyšlská kapela MISELASSEY a sku-
pina Impolite z Dolního Újezdu, která zahraje 
svůj emotional pop-rock. Pro ty, kteří si rádi 
poslechnou známé rockové covery, je připra-
vena kapela QUIZ z Dolní Čermné. Na své si 
přijdou i příznivci klasického rocku, kterého 
se ujme kapela Horká krev z Litomyšle.

Areál se otevírá v 16:00 hodin a bude plný 
kvalitní hudby až do pozdních nočních hodin.

Vstupenky je možné zakoupit v předpro-
deji v IC Litomyšl za 250 Kč. Na místě bude 
vstupné 300 Kč. Pro děti do 15 let je cena 
vstupenky 150 Kč. Festival nabízí také bo-
hatý program pro děti, takže si můžete být 
jisti, že se vaše ratolesti nebudou nudit. Pro 
více informací nás sledujte na sociálních sí-
tích Facebook a Instagram. Těší se organi-
zátoři Pohodelského miniFESTu.

Pohodelský 
miniFEST
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1.6. So  14:00 – 20:00 Den dětí  
2.6. Ne  13:00 – 19:00

3.6. Po  13:30 – 20:00
16:00 – 18:00 obsazeny 2 dráhy 
18:00 – 19:00 obsazena 1 dráha 

4.6. Út 6:00-7:30 11:30 – 20:00
17:00 – 18:30 obsazeny 2 dráhy 
18:30 – 20:00 kondiční plavání 

5.6. St  11:30 - 20:00 
16:00 – 17:30 obsazeny 2 dráhy 
17:30 – 20:00 kondiční plavání 

6.6. Čt 6:00-7:30 
14:00 – 17:00
18:00 – 20:00 18:00 – 18:30 obsazeny 2 dráhy 

7.6. Pá  12:00 – 20:00
8.6. So  14:00 – 20:00  
9.6. Ne  13:00 – 19:00

10.6. Po  13:30 – 20:00
16:00 – 18:00 obsazeny 2 dráhy 
18:00 – 19:00 obsazena 1 dráha 

11.6. Út 6:00-7:30 11:30 – 20:00
17:00 – 18:30 obsazeny 2 dráhy 
18:30 – 20:00 kondiční plavání 

12.6. St  11:30 – 20:00
16:00 – 17:30 obsazeny 2 dráhy 
17:30 – 20:00 kondiční plavání 

13.6. Čt 6:00-7:30 
14:00 – 17:00
18:00 – 20:00 18:00 – 18:30 obsazeny 2 dráhy 

14.6. Pá  12:00 – 20:00
15.6. So  14:00 – 20:00
16.6. Ne  13:00 – 19:00
17.6. Po  12:00 – 20:00 18:00 – 19:00 obsazena 1 dráha 

18.6. Út 6:00-7:30 11:30 – 20:00
17:00 – 18:30 obsazeny 2 dráhy 
18:30 – 20:00 kondiční plavání 

 

Od 19. června je bazén uzavřený. 
Den dětí 1. června – vstup zdar-
ma na 1 hodinu, děti do 15 let. 
V čase kondičního plavání je to-
bogán uzavřený. Vodní plochu, 
vířivku a tobogán je nutné opus-
tit 15 min. před koncem otevíra-
cí doby bazénu. Vyhrazeno prá-
vo na změnu. 
Koupaliště se pro veřejnost ote-
vírá v pátek 14. 6. ve 12:00 hod. 
Otevírací doba koupaliště v červ-
nu:   PO – NE 12:00–19:00 hod. 
V  případě nepříznivého počasí 
bude koupaliště zavřeno. Aktu-
ální info na níže uvedených kon-
taktech. 
Kontakt: 461 725 631, bazen@
tespolicka.cz www.tespolicka.cz 
Facebook: Plavecký bazén Polička 

BAZÉN

Fitcentrum: 
Pondělí: 10:00 – 12:00, 14:00 – 20:00 
Úterý: 14:00 – 20:00 
Středa:  zavřeno 
Čtvrtek:  14:00 – 20:00 
Pátek:  10:00 – 12:00, 14:00 – 20:00 
Sobota:  17:00 – 19:00 (květen – říjen) 

Neděle:  zavřeno 
Více na facebooku: Fitko VESLO Polička. 
Zimní stadion: 
V provozu je in-line plocha. Pronájem plochy 
je možno rezervovat u správce ZS. 
Kontakt: Miloš Grubhoffer 461 725 427, 
605 246 743, zimnistadion@tespolicka.cz

Základna – školička bruslení 
Stejně jako v minulých letech tak i v této sezoně 

organizoval náš klub od září 2023 do března 2024 
2x týdně výuku bruslení pro ty nejmenší v ZÁKLAD-
NĚ. Letos bylo zapsáno 53 dětí – 49 chlapců a 4 
děvčata. 

Tréninky základny pokračují i  v  jarních a  letních 
měsících. Jsme tu pro vás v květnu i červnu, tréno-
vat budeme každou středu od 16 hodin na zimním 
stadionu v Poličce a to od 15. 5. Přidejte se mezi nás! 

Hodiny bruslení pro děti z MŠ 
Pro děti v mateřských školkách v Poličce a okolí 

zajišťuje klub ve spolupráci s Mozaikou hodiny brus-
lení. O hodiny bruslení je velký zájem a máme velice 
kladnou odezvu od dětí a  jejich rodičů i od vedení 
MŠ. Pro školky zajišťujeme kompletní servis – zajiš-
tění ledové plochy, kvalifikované trenéry, zapůjčení 
potřebné výstroje a děti mají k dispozici i kabinu pro 

HC SPARTAK POLIČKA
převléknutí. Děti nemusí mít žádnou předchozí zku-
šenost s bruslením. Pro řadu dětí jsou tyto hodiny 
jejich první zkušeností s bruslením. Celkem se letos 
bruslení zúčastnilo 224 dětí z MŠ v Poličce a oko-
lí. Hodiny bruslení budou pokračovat od podzimu 
2024.

Mezinárodní soustředění v Berlíně 
Ve dnech 2.– 6. dubna proběhl v  Ně-

mecku v  Berlíně pětidenní Easter seminář. 
Tento seminář byl určen pouze pro členy 
EMESKAI s vyššími technickými stupni tj od  
6. st. (zelený pás) výše. Obsahem soustředě-
ní byl hlavně nácvik strhů, přehozů, podme-
tů a hodů. Na závěr soustředění se již tradič-
ně konal mezinárodní turnaj. 

Z našeho poličského oddílu se soustředě-
ní účastnil mistr Josef Král, II. DAN, Martina 
Králová a  Martin Kohut. Ze soustředění si 
poličští karatisté přivezli následující umís-
tění: 

Josef Král: 1. místo boje Muži absolutní 
a 3. místo forma Contra Set 

Martin Kohut: 2. místo forma Quinta Set.
Zároveň Martina i Martin povýšili na vyš-

ší technický stupeň, Martina získala 3. kyu, 
tedy 2. modrý pás a  Martin získal 1. kyu, 
druhý hnědý pás, což z něho dělá kandidáta 
na mistrovský stupeň. 

European Championship EMESKAI 2024 
Dne 11. května se v Chotěboři uskutečni-

lo velké mezinárodní mistrovství EMESKAI. 
Účastnili se jej závodníci z Německa, Slovin-
ska, Itálie a České republiky. Součástí tohoto 
turnaje byly i  zajímavé exhibice v  podobě 
sebeobrany, přerážení, ukázky boje s nožem 
a jiné. Poličský oddíl karate se na turnaji roz-
hodně neztratil a odvezl si tato ocenění: 

Štěpán Příhoda – 3. místo boje Muži ve-
teráni +40 let 

Hana Štrumfová – 1. místo boje Ženy hnědé 
Václav Nekvinda – 1. místo boje Muži 

modří 
Petr Štarmann – 2. místo boje Muži zelení 
Josef Král – 2. místo boje Muži veteráni 

+40 let a 3. místo Muži absolutní 
Martina Králová – 1. místo boje Ženy 

modré 
Milan Lorenc, Martina Králová a Josef Král 

– 1. místo boje Týmy. 
Dále Veronika Doleželová, Klára Lichtá-

gová, Anežka Juklová a  Barbora Kohutová 
předvedly svoji připravenou exhibici forem 
a sebeobrany na výbornou a sklidily největší 
potlesk.

KARATE

IN-LINE  2024 
1. 5. – IHC Stavoblock Rebels Polička-

-ILHK Hradec Králové B   5:6 
V prvním utkání sezony jsme přivítali tým 

z  H. Králové složený z  loňských vítězů ex-
traligy Juniorů a tempo utkání tomu odpo-
vídalo. Mladý tým soupeře výborně bruslil 
a trestal každou naši chybu. 

Branky Rebels: Beneš 2, Cik L., Havlíček, 
Pleva 

5. 5. – Blackfin Chrudim – IHC Stavob-
lock Rebels Polička   5:6 po SN 

IHC STAVOBLOCK REBELS
V utkání dvou loňských medailistů celé 1. 

ligy jsme předvedli výborný výkon a vyhráli 
po samostatných nájezdech, které rozhodl 
Lukáš Cik. 

Branky Rebels: Vápeník D. 3, Vápeník E., 
Havlíček – Cik L. 

Domácí utkání v červnu : 
  2. 6. – Ne 18:00 – Rebels – Blackfin 
16. 6. – Ne 18:00 – Rebels – Úhřetice 
Kompletní rozpis všech utkání in-line ho-

keje budeme zveřejňovat na www.rebelspo-
licka.cz a na facebooku rebelspolicka.
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Na 1. máje se opět příznivci atletiky a běhu přede-
vším sešli v prostoru městského parku. 

Pořadatelé z Atletiky Polička připravili šestnáct běhů 
pro osmnáct kategorií mládeže do devatenácti let a dva 
závody pro jedenáct kategorií dospělých. Mezi dospělý-
mi se též vyhlašoval přebor Poličky žen a mužů. 

Po tři a  půl hodiny se bylo na co dívat. Zpočátku 
talent a  radost, ale i  pády a  slzičky těch nejmladších 
na krátké osmdesátimetrové trati. Poté již bylo vidět 
rozdíly mezi těmi, kteří se atletice věnují pravidelněji 
v oddílech či s rodiči absolvují řadu závodů zahrnutých, 
tak jako „Hradby“, v Poháru Iscarexu 2024 a těmi, kteří 
si svou kondici přišli jen ověřit. 

Po meteorologicky nevlídných dnech tak slunečné 
počasí přilákalo 241 mládežnických běžců a jeden chy-
běl mezi dospělými do stovky. Celkový součet znamená 
šestá největší účast v historii. 

Nejpočetnějšími pak byli chlapci ročníků 2013 a 14. Těch 
běželo dvacet sedm z osmnácti klubů. Stejně mladých dívek 
bylo o jednu méně z patnácti klubů či měst. Zbývající žákov-
ské kategorie ovládali lze říci tradiční závodníci, kteří již na 
stupních vítězů u nás byli. Podmínkou pak bylo předvést vel-
mi kvalitní výkony, tak jako finalista „půlky“ MČR v hale Voj-
ta Mančál či dokonce Mistryně ČR v hale na 1 500 m Lucie 
Jílková. V závodě juniorských to samé platí pro Karolínu Su-
chánkovou, která dokázala jako jediná stlačit čas na jednom 
okruhu pod čtyři minuty. A nejkvalitnější sportovní výkon 
předvedl Daniel Dočkal na dvou okruzích. V sólo závodě, 
v silné nepřízni větru, dokázal vylepšit rekordní čas na 6:49 
min. A svou dobrou formu ještě potvrdil za tři dny poté. Na 
MČR v běhu do vrchu juniorů vybojoval stříbrnou medaili. 

Hlavní závod na 4 400 m byl opět rozdělen do dvou 
běhů. Nejprve závodily všechny ženy doprovázené starší-
mi kategoriemi mužů a úplně na závěr ti nejmladší a nej-
rychlejší.  Jak ženy, tak muži mimo jiné závodili i o putovní 
pohár starosty Města Polička. Z vítězných žen minulých 
ročníků se nepodařilo vítězství žádné obhájit, mezi muži 

58. ročník Běhu kolem poličských hradeb
byla situace zajímavější. Dvakrát za sebou si na pohár 
„zadělal“ Petr Vitner z N. Města na Moravě. Překazit mu 
to chtěl jeden z nejlepších bývalých juniorů Matěj Eliáš 
z Holešova. Ale po zranění ještě Petrovi stačil jen jeden 
okruh. Vítěz tak dostal pohár do trvalého držení. Avšak 
stačilo mu pouze to vědomí, pohár věnoval do dalších 
let závodu. 

Ostatní ceny již nikdo ze závodníků nedaroval. Na-
opak v závodech mužů peněžité odměny v 25. r. Velké 
ceně MEDESY věnovala jmenovaná firma. Stejně tak 
ženy běžely 7. r. CNC výroba Šimůnek o  finance této 
firmy. Nejlepší v  obou bězích navíc byli ještě odmě-
něni a s povděkem kvitovali výrobky MASO UZENINY 
POLIČKA, a. s. 

Další kvalitní odměny darovali Expert elektro Kelvin, 
Metapol, Poličská stavební, Ravensburger, Agricol, OPP 
Polička, Enter Polička a REKlama. Všem patří velké po-
děkování, i jejich zásluhou patři závod k dobře hodno-
ceným běhům. 

A  závěrečný dík patří za přízeň již tradičně Městu 
Polička a Masarykově ZŠ. 

Výsledky závodu jsou od 2. května na stránkách 
Iscarexu. 

Příznivce běhu zveme k 59. ročníku Běhu kolem hra-
deb na 1. 5. 2025. 

Tomáš Večeře

Jsou sporty, kde se fyzicky tolik nenadřete – 
třeba šachy či golf, ale jsou sporty, kde si musíte 
sáhnout na dno a buď na to máte, nebo ne. To, co 
předvedli Poličáci 13. 4. na rýmařovské horolezec-
ké stěně, byl určitě ten druhý případ. 

Po loňské velmi úspěšné rýmařovské účasti, kdy 
naše holky obsadily kompletní bednu a  za muže 
bral Michal druhý flek, se letos prakticky celý Rý-
mařov klepal v  základech a  Praděd se posunul 
o kus k Poličce. 

V  nejmladší kategorii nás reprezentovala Julča 
Vincentová, která těsně nepokořila o hlavu větší 
soupeřku a byla na krásném druhém místě. Roz-
hodně překvapila svojí energií a na příští rok jsme 
jí pro jistotu zarezervovali nejvyšší stupínek. 

Pak ale přišlo zklamání. Janča Nyklová byla ve své 
kategorii sama a to prostě nebaví. Vyšvihla si pár 
cest, aby pokořila i všechny kluky a začala s trené-
rem Michalem kout plán o  účasti na odpoledním 
závodu dospěláků. Tam se ale lezlo ve dvojicích – 
jeden leze, druhý jistí a poté se vymění. Jelikož její 
maminka je pro každou špatnost, vytvořily lezecký 
pár a šlo se na věc. Michal v páru s Áďou Biberlovou, 
holky Nyklovy a Míšova manželka Marcela ve dvojici 
s místním borcem. Po lehkém svátečním obědě (tzn 
steak, hranolky, tatarka) se šlo v 15 hod na věc. A že 

LEZCI Z POLIČKY VYLOUPILI RÝMAŘOV

se děly věci. Áďa se v půlce zranila, ale zatnula zuby 
a jela dál. Přes bolest a prakticky fyzický kolaps po-
řád jela, až to vytáhla na luxusní třetí místo mezi 
ženami. Michal měl velkou motivaci. Při každé své 
účasti na těchto závodech bral „jen“ druhé místo. 
Letos vylezl 83x osmimetrovou stěnu, vystoupal 
celkově 664 m a konečně bral zlato. Holky Nyklovy 
si tak trochu tiše a dalo by se říci v klidu a nenápad-
ně lezly to svoje a pohledy se spíše ubíraly na loň-
skou vítězku, která lezla výborně. To ale nenechalo 
klidnou Janču, která zapnula turbomotor a koneč-
ný součet se zastavil na 120 vylezených cestách, 
což znamená vylezených 960 m. Tento neskutečný 

Bronzové medaile
V kategorii děvčat U20 nám letos cinkla 

medaile. V krajském přeboru Pardubického 
kraje obsadila třetí místo. Sezóna se neo-
bešla bez zranění. Přesto jsme uhájily me-
dailové pozice. Bilance mohla být ještě lepší, 
ale na kdyby se nehraje. Během roku naše 
děvčata vyhrála 27 zápasů, pouze 5 proher. 
Potrápit je dokázala družstva D. Újezdu a 
Chocně. V příští volejbalové sezóně je bude-
me vídat v krajském přeboru I. třídy, kde na-
stoupí proti Lanškrounu, Svitavám, Chocni, 
Moravské Třebové, Pardubicím a Litomyšli. 
Tato soutěž bude pro děvčata absolutní no-
vinkou. 

Volejbalové
zprávy

Turnaj Kvasiny 
Na Jarním kvasinském turnaji startovalo 

24 týmů napříč kategoriemi mladšího a star-
šího žactva. 

Nejvíce se dařilo mladším žákyním, které 
skončily na třetím místě. Kluci v kategorii 
starších žáků sahali po medaili, ale v prohra-
ném tiebreaku o ni přišli s Novým Městem 
nad Metují. V nejpočetnější kategorii star-
ších žákyň jsme zůstaly přesně uprostřed, a 
to na pátém místě. 

 har

výkon znamenal první místo pro Janču a šesté pro 
mamku, která s ní byla ve dvojici. V celkové bilanci 
holky vyhrály i soutěž o nejlepší dvojici. 

Myslíme si, že po těchto výkonech Poličáky do 
Rýmařova už nikdo nepozve, nebo začnou vyhla-
šovat výsledky až od druhého místa. My ale opět 
překvapíme, už proto, že máme v  záloze mladé 
talenty jako například Sáru Kmoškovou a  Julču 
Moučkovou. 

Rýmařovákům děkujeme za krásně připravené 
závody, ale hlavní dík patří všem výborným lezcům. 
Áďo, jsi neskutečný bojovník. 

Horoklub Polička 
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KAM DNES?

Uzávěrka příštího čísla Jitřenky je 14. června 2024.

12. 05. 16:00–01. 09. 16:00 Příběh dřevěných hraček  Městské muzeum a galerie Městské muzeum a galerie Polička
01. 06.–31. 08. Kresby a karikatury Bohuslava Martinů  Nazdar, tady Martinů Most v parku
01. 06. 07:00–30. 06. 23:59 Poličské DušeToulky Oblastní charita Polička 
01. 06. 17:00 Čas pro neobyčejné zážitky 2024 Městské muzeum a galerie 
01. 06. 17:00 Zahájení výstavy kreseb a karikatur Bohuslava Martinů Nazdar, tady Martinů Most v parku
01. 06. 21:00 Pouštění muziky z vinylových nosičů vol.2 Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
03. 06. 13:30 Šikovné ručičky DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
04. 06. 17:00 Závěrečné vystoupení dětí z pohybových kroužků SVČ Mozaika Polička Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
04. 06. 18:00 2. absolventský koncert ZUŠ ZUŠ Bohuslava Martinů Polička ZUŠ Bohuslava Martinů
05. 06. 14:00 ROMA AETERNA / Diocletianus, císař, jenž neměl rád fanatiky Městská knihovna Polička Městská knihovna Polička
05. 06. 14:00 Odemykání atria DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
05. 06. 17:00 Závěrečné představení tanečního oboru ZUŠ Bohuslava Martinů Polička ZUŠ Bohuslava Martinů
06. 06. 18:00 3. absolventský koncert ZUŠ ZUŠ Bohuslava Martinů Polička Radnice
06. 06. 20:00 Laco Deczi & Celula New York Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
07. 06. 18:00 4. absolventský koncert ZUŠ ZUŠ Bohuslava Martinů Polička Divadelní klub
08. 06. 18:00 TWO TITLE FIGHTS - ŽIVÉ PROMÍTÁNÍ Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
08. 06. 19:00–20:00 CZUKR aneb čeština pro dospěláky z Ukrajiny Římskokatolická farnost děkanství Polička Fara - ŘKF děkanství Polička
10. 06. 13:30 Šikovné ručičky DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
10. 06. 18:00 JAROSLAV SVĚCENÝ - EMOTIVNÍ JIŽANSKÉ RYTMY Spolek NÁŠ MARTINŮ Reprezentační sál barokní radnice
11. 06. 13:30 Přijel k nám cirkus Radost DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
11. 06. 17:00 Závěrečný slavnostní koncert ZUŠ Bohuslava Martinů Polička Tylův dům
12. 06. 14:00 MINULOST ČECHŮ A MORAVANŮ / Břetislav - světlo na konci tunelu Městská knihovna Polička Městská knihovna Polička
12. 06. 18:00 5. absolventský koncert ZUŠ ZUŠ Bohuslava Martinů Polička ZUŠ Bohuslava Martinů
13. 06. 17:00 Závěrečné představení nejstarších žáků LDO ZUŠ BM Polička ZUŠ Bohuslava Martinů Polička Divadelní klub
14. 06. 21:00 Divoháj - Ze života hmyzu Divadelní spolek Tyl Liboháj
15. 06. 10:00–18:00 ZUŠ na Smetanově Litomyšli ZUŠ Bohuslava Martinů Polička Klášterní zahrady Litomyšl
15. 06. 19:00–20:00 CZUKR aneb čeština pro dospěláky z Ukrajiny Římskokatolická farnost děkanství Polička Fara - ŘKF děkanství Polička
15. 06. 20:00 Koncert ke konci školního ro(c)ku Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
18. 06. 21:00 FOTBALOVÉ EURO 2024 na plátně Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
19. 06. 14:00 ROMA AETERNA / Constantinus, císař, jenž miloval paradoxy Městská knihovna Polička Městská knihovna Polička
20. 06. 14:00 Literární kavárnička DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
20. 06. 18:00 Modlitba za Ukrajinu ŘKF a Farní sbor ČCE Polička Fara - ŘKF děkanství Polička
22. 06. 15:00 FOTBALOVÉ EURO 2024 na plátně Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
22. 06. 18:00 Clash of the stars 8 Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
22. 06. 19:00–20:00 CZUKR aneb čeština pro dospěláky z Ukrajiny Římskokatolická farnost děkanství Polička Fara - ŘKF děkanství Polička
23. 06. Poličská pohárová soutěž v požárním sportu dětí Sbor dobrovolných hasičů Hasičská zahrada
24. 06. 13:00–16:00 Letní zahrada ZUŠ ZUŠ Bohuslava Martinů Polička ZUŠ Bohuslava Martinů
25. 06. 08:00–13:00 Co Lučan, to muzikant ZŠ Na Lukách Divadelní klub
25. 06. 18:00 Co Lučan, to muzikant ZŠ Na Lukách Divadelní klub
26. 06. 13:30 Posezení na Přehradě DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
26. 06. 14:00 MINULOST ČECHŮ A MORAVANŮ / Jak se žilo v Čechách v době vzniku státu? Městská knihovna Polička Městská knihovna Polička
26. 06. 21:00 FOTBALOVÉ EURO 2024 na plátně Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
27. 06. 14:00 Narozeninové zpívání DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
29. 06. 19:00–20:00 CZUKR aneb čeština pro dospěláky z Ukrajiny Římskokatolická farnost děkanství Polička Fara - ŘKF děkanství Polička
08. 11. 19:00 Kamil Střihavka akusticky - Benefiční koncert Oblastní charity Polička Oblastní charita Polička Tylův dům

OTEVŘENÉ DVEŘE

DUŠ E TOULKY
OTEVŘENÉ DVEŘE

POLIČSKÉ

1 .  až  30 .  č ervna 2024  po  ce l é  Po l i č ce

Tady si můžete stáhnout
soutěžní plánekcharitapolicka 

JAK SE ZAPOJIT? 
STÁHNĚTE SI  BROŽURU DUŠETOULEK NEBO SI  JI  VYZVEDNĚTE VE

FIMFÁRU A VEMTE DUŠI NA PROCHÁZKU.

Kompletní info: policka.charita.cz/dusetoulky


